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Αθήνα, σήµερα στις 31 Ιουλίου 2019, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.15’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΤΑΣΟΥΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 30-7-2019
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της Ζ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 30ης

Ιουλίου 2019, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολό του σχεδίου
νόµου: «Μείωση ΕΝΦΙΑ και βελτιώσεις στη ρύθµιση οφειλών
προς τη Φορολογική Διοίκηση του ν.4611/2019 (Α’73) και άλλες
διατάξεις»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτή: συζήτηση και λήψη από-
φασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62 του Συντάγµατος και το άρθρο
83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις άρσης της ασυ-
λίας του Βουλευτή κ. Παύλου Πολάκη (δύο δικογραφίες).

Από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η έκθεση στις 30 Ιουλίου 2019, σύµ-
φωνα µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν κατά πλει-
οψηφία την άρση της ασυλίας του κ. Παύλου Πολάκη, εν σχέσει
µε την πρώτη δικογραφία. 

Επίσης, από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-
λευτικής Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η έκθεση στις 30 Ιουλίου
τρέχοντος έτους, σύµφωνα µε την οποία τα µέλη της επιτροπής
πρότειναν κατά πλειοψηφία στη δεύτερη δικογραφία την άρση
της ασυλίας του κ. Παύλου Πολάκη. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 του Κανονισµού, η Βουλή δεν εισέρ-
χεται στην ουσία των υποθέσεων, αλλά ερευνάται µόνο αν η
πράξη για την οποία ζητείται η άρση της ασυλίας συνδέεται µε
την πολιτική ή κοινοβουλευτική δραστηριότητα του Βουλευτή ή
η δίωξη ή η µήνυση ή η έγκληση υποκρύπτει πολιτική σκοπιµό-
τητα.

Θεωρώ σκόπιµο να τονίσω εδώ, ιδίως για τους νεότερους συ-
ναδέλφους, ότι η άρση της ασυλίας δεν συνιστά ούτε καταδίκη
ούτε απαλλαγή. Είναι άδεια να πάει το θέµα στη δικαιοσύνη. Δεν
έχει καµµία σχέση µε την ουσία της υπόθεσης η διαδικασία, που
ακολουθείται εδώ.

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 παράγραφος 7 του Κανονισµού της
Βουλής, η Βουλή αποφασίζει µε ανάταση του χεριού ή έγερση
επί της αιτήσεως της εισαγγελικής αρχής, κατά τη διαδικασία
του άρθρου 108 παράγραφος 1 εδάφιο δεύτερο.

Ο λόγος δίνεται πάντα, εφόσον ζητηθεί, στον Βουλευτή στον
οποίο αφορά η αίτηση και στους Προέδρους των Κοινοβουλευ-
τικών Οµάδων ή στους αναπληρωτές τους.

Υπενθυµίζω ότι σύµφωνα µε απόφαση της Διάσκεψης των
Προέδρων της 23ης Μαρτίου του 2005, έχουµε δεχτεί επί των αι-
τήσεων άρσης ασυλίας η Βουλή να αποφασίζει µε ονοµαστική
ψηφοφορία και µε ψηφοδέλτιο. Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι
η σηµερινή ονοµαστική ψηφοφορία θα διεξαχθεί µε τον παραδο-
σιακό τρόπο, καθότι εκκρεµεί η διαδικασία έκδοσης των ηλεκτρο-
νικών καρτών των Βουλευτών.

Το ψηφοδέλτιο στο οποίο κάθε συνάδελφος θα αναγράφει το
όνοµά του, την εκλογική του περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
Οµάδα που ανήκει, θα καταχωρίζεται στα αντίστοιχα Πρακτικά.
Ανταποκρινόµαστε έτσι στις διατάξεις του άρθρου 83 του Κανο-
νισµού της Βουλής που απαιτεί φανερή ψηφοφορία.

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των περιπτώσεων
της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάταξης, θα προχωρήσουµε
σε ονοµαστική ψηφοφορία, όπως σας περιέγραψα. 

Η πρώτη υπόθεση αφορά σήµερα τον συνάδελφο κ. Παύλο
Πολάκη. Και η δεύτερη, επίσης, αφορά τον συνάδελφο κ. Παύλο
Πολάκη. 

Επί της πρώτης υπόθεσης, για τον κ. Πολάκη, υπάρχει συνά-
δελφος που ζητάει τον λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τον λόγο ζητεί ο κ.

Παύλος Πολάκης.
Παρακαλώ, κύριε Πολάκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, και επί της

δεύτερης µαζί.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ωραία, επειδή είναι

και οι δύο δικές σας, θα µιλήσετε και για τις δύο.
Ο χρόνος είναι πέντε λεπτά για κάθε περίπτωση. Οπότε έχετε

δέκα λεπτά. Προφανώς θα υπάρξει και η δέουσα ανοχή.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει ούτε µωρό παιδί σε αυτή τη

χώρα, το οποίο να έχει την παραµικρή αµφιβολία ότι η σηµερινή
συζήτηση περί άρσης της βουλευτικής µου ασυλίας για τα αδι-
κήµατα της συκοφαντικής δυσφήµισης κατά του υποψηφίου στις
πρόσφατες εκλογές της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Σταµάτη Πουλή,
και της παραβίασης απορρήτου της τηλεφωνικής επικοινωνίας
µε τον Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος και πρώην Υπουργού
Οικονοµικών επί συγκυβερνήσεως Νέας Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ,
κ. Γιάννη Στουρνάρα, συνιστά µια ξεκάθαρη πολιτική δίωξη σε
βάρος µου, µια δίωξη, διά της οποίας η κυβερνητική πλειοψηφία
σε συνεργασία µε κάποιους Βουλευτές του Κινήµατος Αλλαγής
επιδιώκει πολλαπλά οφέλη. 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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Επιδιώκει, κατ’ αρχάς, την αποδόµηση της πληθώρας των
σκανδάλων του ΚΕΕΛΠΝΟ, που η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ διαπί-
στωσε, ανέδειξε, διαβίβασε προς διερεύνηση στις αρµόδιες
αρχές και στα οποία σκάνδαλα φαίνονται να συµµετέχουν ηγε-
τικά στελέχη των δύο αυτών κοµµάτων, αλλά και η πλειονότητα
των συστηµικών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, σκάνδαλα διασπά-
θισης δηµοσίου χρήµατος ύψους εκατοντάδων εκατοµµυρίων
ευρώ, τα οποία εξυφαίνονταν και υλοποιούνταν µε την ενεργό
συµµετοχή πολλών εκ των προαναφερθέντων. Και υλοποιούνταν
και µε την ανοχή ακόµη περισσότερο, τη στιγµή που η χώρα χρε-
οκοπούσε και οι πολίτες καλούνταν να τη σώσουν από το υστέ-
ρηµά τους. 

Η σηµερινή συζήτηση συνιστά, επίσης, και µια αήθη πολιτική
πράξη αντεκδίκησης προς το πρόσωπό µου υπό την έννοια και
της ηθικής σπίλωσης και της οικονοµικής επιβάρυνσης και της
ψυχικής ταλαιπωρίας, επειδή ακριβώς –και το ξέρω- και εγώ τα-
λαιπώρησα πολλαπλώς το σύστηµα κατά την υπουργική µου θη-
τεία. Αποτελεί, επίσης, µια προσπάθεια να µε εξαναγκάσουν σε
σιωπή ή να ακυρώσουν εκ των προτέρων την κριτική που θα
ασκώ από τα έδρανα της Αντιπολίτευσης σε µια Κυβέρνηση που,
υποσχόµενη επιτελικό κράτος, όπως αποδείχθηκε στην πρό-
σφατη συζήτηση στις επιτροπές, συστήνει ένα κράτος «Μαρίας
Αντουανέτας», µε τετρακόσιους σαράντα µετακλητούς, ένα κρά-
τος πρωθυπουργοκεντρικό και της νεοφιλελεύθερης µεταδηµο-
κρατίας των ολιγαρχών. Πρόκειται για µια εκ νέου άλωση του
κράτους και διευκόλυνση των «ηµετέρων» για business as usual,
χωρίς ενοχλητικές φωνές τύπου «Πολάκη».

Αποτελεί το πρώτο επεισόδιο µιας αντίστοιχης σειράς τέτοιων
κινήσεων. Το ξέρουµε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι το
πρώτο επεισόδιο το σηµερινό. Έχουµε κι εµείς αντοχή για πολλά
επεισόδια. Και θα το διαπιστώσετε. Πότε συµβαίνει αυτό; Την ίδια
στιγµή που πριν από λίγες µέρες έρχεται η άρση της ασυλίας
µου, εµένα εδώ σήµερα, όταν λίγες µέρες πριν αποφυλακίστηκε
από την ανεξάρτητη ελληνική δικαιοσύνη ο κ. Φλώρος, που
έφαγε 250 εκατοµµύρια ευρώ πολιτών από τους λογαριασµούς
της ΔΕΗ. Και πήγε να βγει πέρσι γιατί είχε υπνική άπνοια και απο-
φυλακίστηκε φέτος. Έρχεται την ίδια στιγµή που χθες το βράδυ
σε χρόνο ρεκόρ αποφυλακίστηκε ο αστυνοµικός-δολοφόνος
ενός δεκαπεντάχρονου παιδιού, ο Κορκονέας, όχι βέβαια λόγω
των ποινικών κωδίκων, κύριε Πλεύρη -και αφήστε αυτό το παρα-
µυθάκι- αλλά λόγω της αναγνώρισης του ελαφρυντικού του προ-
τέρου έντιµου βίου από τους δικαστές. Και µόνο γι’ αυτό. Για
τίποτε άλλο. Αυτά να µπαίνουν σε αντιδιαστολή. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κάνατε σύννοµο…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πλεύρη, δεν

έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πάµε παρακάτω. 
Η επιλεγείσα διαδικασία για την άρση της ασυλίας µου µέσω

του άρθρου 62 του Συντάγµατος και όχι του άρθρου 86 αποδει-
κνύει κατ’ αρχάς την πολιτική σκοπιµότητα και τις πρωτοφανείς
µεθοδεύσεις που µετέρχεται η κυβερνητική πλειοψηφία για να
επιτύχει τους σκοπούς της. 

Ειδικότερα: Σύµφωνα µε το άρθρο 83, παράγραφοι 3 και 7 του
Κανονισµού της Βουλής –αυτό που είπατε, κύριε Πρόεδρε- η επι-
τροπή και κατόπιν η Ολοµέλεια της Βουλής ερευνά εάν η πράξη,
για την οποία ζητείται η άρση ασυλίας, συνδέεται µε την πολιτική
ή κοινοβουλευτική δραστηριότητα του Βουλευτή ή εάν η δίωξη
ή η µήνυση ή η έγκληση υποκρύπτει πολιτική σκοπιµότητα. 

Για να δείξω το µέγεθος της υποκρισίας αυτών που κάνατε
τόσα χρόνια, θα πω το εξής: Από έναν πρόχειρο έλεγχο, από το
1974 µέχρι σήµερα, ελάχιστες από τις χίλιες και πλέον αιτήσεις
για την άρση ασυλίας Βουλευτών µε βάση το άρθρο 62 έχουν
γίνει δεκτές από το ελληνικό Κοινοβούλιο, ακόµη κι αν –και εδώ
είναι η υποκρισία- αφορούσαν σε αδικήµατα που δεν είχαν την
παραµικρή σχέση µε τη Βουλευτική ιδιότητα και παρ’ ότι στό-
χευαν ξεκάθαρα κατά πολιτών που ουδεµία σχέση είχαν µε την
άσκηση πολιτικής. Υπάρχουν παραδείγµατα για αυτά. Να ανα-
φέρω τρία - τέσσερα: την περίπτωση του Βουλευτή της Νέας Δη-
µοκρατίας του Γιοβανούδη, που κατηγορήθηκε για ξυλοδαρµό
της φίλης του, την περίπτωση του τροχαίου του κ. Χατζηµιχάλη
και την ανθρωποκτονία από αµέλεια, την παραβίαση ορίου ταχύ-

τητας στις περιπτώσεις του κ. Στυλιανίδη και Βαρβιτσιώτη, την
παραβίαση δικαστικής απόφασης του κ. Αποστολάκη που η
πρώην σύζυγος κατήγγειλε ότι παρακώλυσε την επικοινωνία του
παιδιού.

Βέβαια, υπήρξαν και άλλες περιπτώσεις, όπως αυτή, που
αφορά τον Πρόεδρο της Βουλής, όπου τον είχε καταγγείλει κά-
ποιος εργολάβος µετά από αρκετά χρόνια, ενώ ήταν δήµαρχος,
για εκβιασµό. Ο κ. Τασούλας στην απολογία του τότε είχε πει:
«Δεν πρέπει να αίρεται η ασυλία όταν µεταξύ άλλων υπάρχει
πρόδηλη πολιτική υποκίνηση στον µηνυτή. Ο µόνος λόγος που
καταλήγω σε αυτήν άποψη είναι ότι η καταγγελία και η παρα-
ποµπή τυγχάνουν άπλετης δηµοσιότητας, ενώ η τυχόν απαλλαγή
του Βουλευτού χάνεται από τα µάτια της δηµοσιότητας. Υπάρχει
δηλαδή εις βάρος του Βουλευτού µεροληπτικά µία νέα ποινή
εξωδικαϊκή, η ποινή της δυσµενούς δηµοσιότητας. Για αυτό, δεν
πρέπει να αίρεται η ασυλία». Ο σηµερινός κύριος Πρόεδρος τα
λέει αυτά στην υπόθεση της δική του περίπτωσης που δεν ήρθη
η ασυλία, αλλά καταδικάστηκαν µετά στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων.

Μάλιστα, ο κ. Παναγιωτόπουλος στην πρόσφατη συνεδρίαση
για την Αναθεώρηση του Συντάγµατος είχε πει ότι η Βουλή πρέ-
πει να είναι το θεσµικό πλέγµα για να µην είναι έρµαιο οι Βου-
λευτές σε αυθαίρετες σκοπιµότητες ή καταχρηστικές και
αστήρικτες αναφορές. 

Καταθέτω στα Πρακτικά τα σχετικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εγώ δεν ζητάω τέτοια προστασία. Δεν ζητάω τέτοιο πράγµα.
Εγώ ζητάω να πάω, επειδή είµαι πολιτικό πρόσωπο και Υπουρ-
γός, µε το άρθρο 86, µε τον νόµο περί ευθύνης Υπουργών για να
στηθεί µια ανοιχτή διαδικασία. Εδώ, βρισκόµαστε µε πρωτοβου-
λία της Κυβέρνησης για να συζητήσουµε το άκρως φλέγον θέµα
της δικής µου ασυλίας για το αδίκηµα της συκοφαντικής δυσφή-
µισης που αποδίδεται από υποψήφιο Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας και υπόδικο για τέσσερα κακουργήµατα και δύο
πληµµελήµατα, τον κ. Πουλή, και εκείνο της δήθεν ηχογράφησης
της συνοµιλίας µου µε τον Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας
κ. Στουρνάρα. Προφανώς η Κυβέρνηση τους θεωρεί και τους
δύο απλούς πολίτες, όχι πολιτικά πρόσωπα που χρήζουν προ-
στασία από το δήθεν αδικοπραγήσαντα Βουλευτή, εµένα δη-
λαδή. 

Αναφορικά µε τα αδικήµατα, που µου αποδίδονται, επισηµαίνω
ότι σύµφωνα µε την από 28 Νοεµβρίου 2016 γνωµοδότηση του
Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής για το αδίκηµα της συ-
κοφαντικής δυσφήµισης πρέπει να ακολουθείται η διαδικασία
του άρθρου 86 του Συντάγµατος και να µην αίρεται η ασυλία του
Βουλευτή µε το άρθρο 62. 

Σας θυµίζω µια πρόσφατη περίπτωση, η οποία αφορούσε
απόρριψη και µε τις ψήφους τις δικές σας για αντίστοιχη περί-
πτωση του Βουλευτή του κ. Κωνσταντινέα που του είχα κάνει µή-
νυση για τα αδικήµατα της ψευδούς καταµήνυσης, της
ψευδορκίας και συκοφαντικής δυσφήµισης κατά τη διάρκεια πο-
δοσφαιρικού αγώνα. 

Δεύτερον, σε όσες περιπτώσεις ήρθη η ασυλία για το αδίκηµα
της παραβίασης του απορρήτου της τηλεφωνικής επικοινωνίας,
δηλαδή για τον Ανδρέα Παπανδρέου το ’90 στην υπόθεση Τόµπρα
και για τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη το 1992 για την υπόθεση Μαυ-
ρίκη η Βουλή το έκανε µε το άρθρο 86, παραπέµποντάς τους στο
Ειδικό Δικαστήριο και όχι βέβαια σε κοινό ποινικό δικαστήριο. 

Στη δική µου βέβαια περίπτωση, η επιλογή του άρθρου 86 θα
σήµαινε πολιτική αυτοκτονία για τη Νέα Δηµοκρατία και κάποιους
Βουλευτές του Κινήµατος Αλλαγής, διότι αυτό θα συνεπαγόταν
τη συγκρότηση ειδικής επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτι-
κής εξέτασης, στην οποία επιτροπή θα αποκαλύπτονταν δηµόσια
όλα τα σκάνδαλα του ΚΕΕΛΠΝΟ, θα έβγαιναν δηλαδή στη φόρα
τα άπλυτα όλων όσοι είχαν µετατρέψει το ΚΕΕΛΠΝΟ σε offshore
για το ξέπλυµα του µαύρου πολιτικού χρήµατος. 

Για να αποφύγει τις παραπάνω αποκαλύψεις, η κυβερνητική
πλειοψηφία στην Επιτροπή Δεοντολογίας, συνεπικουρούµενη
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από τους Βουλευτές του Κινήµατος Αλλαγής και του Βελόπου-
λου επέλεξε µια πρωτοφανή παραδικονοµική διαδικασία. 

Ούτε την αστική δηµοκρατία σας δεν εφαρµόζετε, τις τρεις
µέρες που πρέπει να πάρουν ακόµα και αυτοί που συλλαµβάνον-
ται στο αυτόφωρο! Στις 11.14’ βγήκε η επιτροπή στην «Κοινο-
βουλευτική Διαφάνεια» και στις 11.40’ βάλατε να µε πάρουν
τηλέφωνο για την επόµενη µέρα, από Τρίτη σε Τετάρτη. Ούτε
καν τις τρεις ηµέρες δεν αφήσατε να περάσουν. Αυτά τα ξεπερ-
νάω, όµως. Δεν µε νοιάζουν. 

Και προσπαθεί µε µια τέτοια διαδικασία να βαφτίσει τις µεν
υποθέσεις ως δήθεν ιδιωτικές διαφορές οι οποίες τάχα δεν συν-
δέονται µε την άσκηση των κοινοβουλευτικών και υπουργικών
µου καθηκόντων, τις δε µηνύσεις των Πουλή και Στουρνάρα, αν-
τίστοιχα, ως δήθεν µη υποκρύπτουσες πολιτικές σκοπιµότητες. 

Επαναλαµβάνω, ισχυρίζονται ότι είναι ιδιωτικές διαφορές
χωρίς πολιτική σκοπιµότητα η σε βάρος µου µήνυση του υπόδι-
κου υποψήφιου Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας Πουλή, ότι
δήθεν τον συκοφάντησα και τον εξύβρισα, και η καταγγελία περί
δήθεν ηχογράφησης τηλεφωνικής µου συνοµιλίας µε τον κ.
Στουρνάρα, η οποία έλαβε χώρα µετά την αθώα και τάχα µη πο-
λιτική του δήλωση ότι θα διενεργηθεί έλεγχος, για να εξακριβω-
θεί αν η Attica Bank τήρησε όλες τις προϋποθέσεις για το δάνειο
που έλαβα, υπόθεση η οποία προβλήθηκε από τα ΜΜΕ ως το
«µέγα σκάνδαλο Πολάκη». Τίποτε ψευδέστερον! 

Ωστόσο, ακόµα κι έτσι η Κυβέρνηση δεν θα αποφύγει να ακου-
στούν αυτά που πρέπει. Θα ακουστούνε όλα. 

Ας ξεκινήσω από τον Σταµάτη Πουλή, γιατί για τον Στουρνάρα
θέλω να πω µετά. Ποιος είναι ο Σταµάτης Πουλής ο οποίος µε
µηνύει για συκοφαντική δυσφήµιση και θέλετε να πάµε στα δι-
καστήρια, λες και θα µοιράσουµε τα χωράφια του παππού µας;
Ο κ. Πουλής είναι αυτός ο όποιος έχει παραπεµφθεί στη δικαιο-
σύνη για τέσσερα κακουργήµατα και δύο πληµµελήµατα για τους
είκοσι τρεις σε πρώτη φάση παράνοµους διορισµούς του Άδωνι
Γεωργιάδη, που ήταν ο τρόπος να αυξήσει κατά είκοσι τρία
άτοµα τους µετακλητούς του, όταν είχε ολοκληρώσει τον αριθµό
που επιτρεπόταν τότε, που υποτίθεται αυτοί ήταν από χορηγία
της «ESTEE LAUDER», που υποτίθεται ότι αυτοί οι άνθρωποι
δούλευαν στις δοµές των οροθετικών του ΚΕΕΛΠΝΟ, στο οποίο
δεν πάτησαν ποτέ. Στο Υπουργείο ήταν η συντριπτική πλειοψη-
φία και συνεργάτες. Νόθευσαν έγγραφα, πλαστογράφησαν έγ-
γραφα, έκαναν απιστία κατά του δηµοσίου, διασπάθιση
δηµοσίου χρήµατος. Η πρώτη περίπτωση είναι αυτή. 

Και η δεύτερη είναι για άλλους πενήντα επτά διορισµούς η ίδια
συµµορία που πάει και ο Παπαδηµητρίου και ο Πουλής και η σύ-
ζυγός του η Θεοφιλάτου και η υπεύθυνη του οικονοµικού τµήµα-
τος του ΚΕΕΛΠΝΟ η κ. Πολύζου, οι οποίοι έχουν παραπεµφθεί
και το πρώτο δικαστήριο για τα πληµµελήµατα έγινε στις 19.
Είναι δύο υποθέσεις, µία για τους είκοσι τρεις και µία για εβδο-
µήντα διορισµούς. Στη µία έχουµε διασπάθιση 150.000 ευρώ,
στην άλλη διασπάθιση 1,5 εκατοµµύριο ευρώ. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Για σύσταση συµµορίας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για σύσταση συµµορίας που είναι πληµ-

µεληµατική. Για τη συµµορία που πάνε, έγιναν τα δικαστήρια. Τα
πρώτα δικαστήρια ήταν προχθές. Αυτό το σκάνδαλο εγώ το ανα-
κάλυψα εδώ µέσα και τότε, όταν το είχα ανακαλύψει, ο κ. Γεωρ-
γιάδης, που τον αφορά το ένα κοµµάτι των διορισµών, κούναγε
το δακτυλάκι του κι έλεγε: «Θα σε στείλω φυλακή». 

Στα δικαστήρια, λοιπόν, που γίνανε 19 και 25 πήρε αναβολή ο
κ. Πουλής. Ήταν στις 25 το δικαστήριο και στις 24 έκανε εισα-
γωγή στο Λαϊκό Νοσοκοµείο και στις 26 το βράδυ πήρε εξιτήριο.
Έπαθε κρίση οξείας χολοκυστίτιδας η οποία οφείλω να δώσω
συγχαρητήρια στους συναδέλφους που τον νοσήλευσαν εκεί και
µέσα σε δύο µέρες κατάφεραν έτσι να ηρεµήσει η χολοκυστίτιδα
χωρίς να χειρουργηθεί και να µπορέσει ο άνθρωπος να πάει σπίτι
του να συνεχίσει τις διακοπές του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο Σταµάτης Πουλής είναι αυτός ο οποίος του βρήκε 240.000
ευρώ στους λογαριασµούς η Αρχή Καταπολέµησης και Νοµιµο-
ποίησης Εσόδων από Εγκληµατικές Δραστηριότητες, τα οποία
δεν µπορεί να δικαιολογήσει. Για δύο χρονιές είχε πάρει γύρω
στα 60 µε 70 χιλιάρικα και έφερε τιµολόγιο για 25.000 ευρώ, τα
οποία δεν είχαν σφραγίδες, δεν είχαν υπογραφές, άλλα λέγανε,
άλλα είχε εισπράξει και έχει σταλεί αυτή η υπόθεση και στην επι-
τροπή για την ανακριβή δήλωση του «πόθεν έσχες», αλλά και
στον εισαγγελέα, προκειµένου να του ασκηθεί δίωξη για ξέπλυµα
µαύρου χρήµατος. Είχε 240.000 ευρώ στους λογαριασµούς του,
που δεν δικαιολογούνται, αυτός ο ιδιώτης που µε µηνύει ότι τον
προσέβαλα.

Τα καταθέτω κι αυτά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο κ. Σταµάτης Πουλής είναι αυτός ο οποίος ανέλαβε µέσα από
παράνοµες διαδικασίες αναθέσεων τη δοµή των οροθετικών του
ΚΕΕΛΠΝΟ. Η σύζυγός του, η κ. Θεοφιλάτου, ήταν η υπεύθυνη
του Τµήµατος Διοικητικού Συντονισµού του ΚΕΕΛΠΝΟ, ήταν
αυτή η οποία εισηγούνταν όλες τις δαπάνες και τα λοιπά του
φορέα. Η αδελφή της συζύγου του, της κ. Θεοφιλάτου, ήταν
αποσπασµένη στο γραφείο του Άδωνι Γεωργιάδη, όταν ήταν
Υπουργός. Ο άντρας αυτής της αδερφής είχε δύο εταιρείες, µία
τεχνική κατασκευαστική και ένα catering. 

Όλως τυχαίως, λοιπόν, ο κ. Πουλής, Πρόεδρος του Σωµατείου
του ΚΕΕΛΠΝΟ και υποψήφιός σας –ενώ τα ξέρατε αυτά, ευτυ-
χώς τουλάχιστον ο κόσµος σας δεν τον εξέλεξε- έκανε διαδο-
χικά, κατά παράβαση κάθε διαδικασίας, χωρίς διαγωνισµούς,
χωρίς τίποτα, απευθείας αναθέσεις στον µπατζανάκη του –επα-
ναλαµβάνω, στον µπατζανάκη του!- δύο φορές για τη συντήρηση
του κτηρίου, του ξενώνα των οροθετικών του ΚΕΕΛΠΝΟ µε
130.000 ευρώ την πρώτη χρονιά και 150.000 ευρώ τη δεύτερη
χρονιά. Δηλαδή, έδινε 150.000 ευρώ για ένα κτήριο πεντακοσίων
τετραγωνικών, για να έχει standby ένα συνεργείο, για να αλλάξει
καµµιά λάµπα ή να κλείσει κανέναν σωλήνα που θα χάνει νερό.
Έδινε 150.000 ευρώ, την ίδια στιγµή που σε αντίστοιχη δαπάνη
για έξι κέντρα φιλοξενίας προσφύγων που είχε το ΚΕΕΛΠΝΟ
πάνω στα σύνορα και στον Έβρο εκείνη την περίοδο, για τα έξι
κέντρα σε πολύ µεγαλύτερα κτήρια, έδινε 25.000 ευρώ. 

Στον ίδιο µπατζανάκη ο κ. Πουλής -που µε µηνύει γιατί το συ-
κοφάντησα το παιδί- έδινε σύµβαση για τη διατροφή πενήντα
ατόµων αξίας 177.000 ευρώ τον χρόνο! Το καταλαβαίνετε; Έδινε
177.000 ευρώ τον χρόνο! Τιµολογούσε µε την ίδια τιµή είτε ήταν
µοσχάρι, είτε ήταν µπριζόλα, είτε ήταν φακές, είτε ήταν µπιζέλια,
ό,τι πάρεις, 12,5. Έτσι; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτός είναι ο κ. Πουλής που µε συκοφαντεί! 
Καταθέτω και αυτό. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κάνω µια διακοπή για να πάω στο άλλο.
Η κ. Θεοφιλάτου, η σύζυγος του κ. Πουλή –γιατί είναι µια συµ-

µορία αυτή- είναι αυτή η οποία επί υπουργίας Άδωνι Γεωργιάδη
και συνέχεια Βορίδη –το υπόλοιπο- έχει την εισήγησή της και την
υπογραφή της σε οκτακόσιες ενενήντα επτά συµβάσεις διαφη-
µιστικής δαπάνης από τον Οκτώβρη -ας πούµε- του 2013 µέχρι
το τέλος του 2014. Οκτακόσιες ενενήντα επτά συµβάσεις! Δεν
µπορώ εγώ να βγάλω το άθροισµα, µπορεί να είναι 10 εκατοµ-
µύρια ευρώ, µπορεί να είναι 15 εκατοµµύρια ευρώ, µπορεί να
είναι και 20 εκατοµµύρια ευρώ. Διότι αυτά τα φανερά που βρήκα
µας τα έστειλε υπάλληλος, τα έχω διαβιβάσει στην Εισαγγελία
Διαφθοράς, έχει γίνει έλεγχος. 

Ξέρω –και το είπα και χθες, κύριε Γεραπετρίτη- ότι αυτή είναι
µία υπόθεση η οποία ψάχτηκε -και πρέπει να ψαχτεί πολύ για να
στοιχειοθετηθεί- και είναι µία από τις υποθέσεις για τις οποίες ο
Γενικός Επιθεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης µε εισαγγελική πα-
ραγγελία φτιάχνει το πόρισµα. Ξέρω, γιατί τους έχουµε πάει έναν
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σκασµό στοιχεία, ότι αυτή η υπόθεση είναι στα τελειώµατα. Πρέ-
πει να προχωρήσει.

Εδώ υπάρχει όλη η βρωµιά του συστήµατος των ΜΜΕ της
χώρας. Εδώ, µέσα σε αυτόν τον φάκελο αποδεικνύεται γιατί όταν
πρωτοαποκάλυψα το πρώτο τον Οκτώβρη του 2015 στη κοινή
συνέντευξη που είχαµε δώσει τότε µε τον Ανδρέα για τη διαφη-
µιστική δαπάνη για τα διάφορα προγράµµατα του ΚΕΕΛΠΝΟ,
µου την έπεσαν όλοι οι δηµοσιογράφοι και το προέβαλαν όλα τα
κανάλια. Και ενώ µε είπε ένας ονόµατι Νεγκής –ένα χαµένο
κορµί- σκύλο, αυτό δεν το έδειξε κανένα κανάλι, αλλά έδειξε την
απάντηση.

Εδώ, λοιπόν, φαίνονται τα πεντοχίλιαρα που έφευγαν σαν το
χαλάζι, για να µπαίνουν banner σε κάτι site που δεν τα ξέρει η
µάνα τους, «ellinesdimarxoi.gr», «velonakaiklosti.gr». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μισό λεπτό, συγγνώµη. 
Ένας αριθµός από site τα οποία βρίσκονται στην εξηκοστή χι-

λιάδα, σε αυτή τη σειρά κατάταξης που έδωσε το «Amazon» είναι
στη θέση «εξακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες εκατόν εξήντα τρία
(670.163)» και παίρνει 10.000 ευρώ.

Ο άλλος -«goodnews.gr»- δεκαπέντε χιλιάρικα. Ο άλλος -«Αρ-
γολικές Ειδήσεις»- είναι στη θέση τετρακόσια τριάντα εννιά.
Πάρε ένα τριχίλιαρο και συ, να σε ταΐσουµε και σένα! Κάποια πιο
γνωστά, που είναι και αυτά πολύ πίσω, πήραν 85 χιλιάδες ευρώ,
75 χιλιάδες ευρώ, 70 χιλιάδες ευρώ. Σε αυτόν τον κατάλογο βρί-
σκεται όλη η βρωµιά, η σαπίλα των συστηµικών ΜΜΕ, που απο-
δεικνύουν ότι το ΚΕΕΛΠΝΟ, αυτή η offshore του Υπουργείου
Υγείας, εξελίχθηκε σε µηχανισµό ελέγχου της επικοινωνίας, προ-
κειµένου να λιβανίζει τις κυβερνήσεις. Αυτή η ιστορία ξεκίνησε
επί Αβραµόπουλου, αλλά έφτασε το µέγιστο την περίοδο του κ.
Γεωργιάδη, την περίοδο των µνηµονίων. Την ώρα που έκοβαν τα
πάντα, τότε που έβαζαν πεντάευρα, τότε που έδιωχναν δυόµισι
χιλιάδες, όλοι αυτοί εδώ τους λιβάνιζαν και εµάς που φέραµε δε-
καεννιάµισι χιλιάδες γιατρούς στο σύστηµα, που πήραµε νοσο-
κοµεία µε 730 εκατοµµύρια ευρώ χρέη και τα αφήνουµε µε 300
εκατοµµύρια πλεόνασµα, εµάς που ανοίξαµε βάσεις αεροδιακο-
µιδών στη Σύρο και στο Άκτιο, µας βρίζουν καθηµερινά αυτά τα
ΜΜΕ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Καταθέτω, για να υπάρχει στη Βουλή και να το βρει ο ιστορι-

κός του µέλλοντος, όλον αυτόν τον κατάλογο µε αυτές τις συµ-
βάσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μάλιστα εδώ µέσα -για να τα λέµε όλα, εγώ δεν φοβάµαι κα-
νέναν- υπάρχει Βουλευτής δικός σας, ο οποίος τον Δεκέµβρη του
2014 και τον Γενάρη του 2015 πήρε περίπου 90 χιλιάδες ευρώ.
Είναι ο κ. Παππάς από τη Ρόδο, που είχε το «Aegean Dream
Web» ένα site το οποίο χρηµατοδοτήθηκε µε αυτό το ποσό. Έτσι
έκανε την προεκλογική του εκστρατεία το 2015. Το άνοιξε στο
όνοµα της γυναίκας του και της πεθεράς του ή της γυναίκας και
της γραµµατέως του –κάτι τέτοιο- και µετά από έναν χρόνο το
έκλεισε. Πήρε ενενήντα χιλιαρικάκια και το έκλεισε. Τα καταθέτω
για τα Πρακτικά. Είναι εδώ αναλυτικά όλα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχει µεγάλη αξία να διαβάσει κανείς κάποιους τίτλους: To
«amesa.gr» πήρε 16 χιλιάδες ευρώ. Τροµερή επισκεψιµότητα
αυτό το site! Ποιο µαύρο πολιτικό χρήµα είναι από πίσω; Υπάρ-
χουν δεκάδες τέτοια. Δεν θέλω να πω πολλά. Μέσα σε αυτά
υπάρχει και ο κ. Τάκης Χατζής του «Newpost.gr», ο οποίος πήρε
150 χιλιάδες ευρώ περίπου εκείνη την περίοδο. Ο Σταµάτης Που-
λής, λοιπόν, και η σύζυγός του έχουν πάρει και έχουν φτιάξει –
και αυτό έχει πάει στη δικαιοσύνη και το ψάχνουν- offshore στη
Βουλγαρία, τη «Red Pepper». Την φτιάχνει η γυναίκα του Πουλή,
την πουλάει στον Πουλή, µπαίνει µέτοχος η γυναίκα του κ. Χατζή
και µετά από λίγο καιρό την κλείνουν. Τι να υποθέσει κανείς;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πολάκη,
µπορώ να σας ρωτήσω κάτι; Πόσο χρόνο υπολογίζετε ότι θα
χρειαστείτε;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είµαι στη µέση περίπου.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Έχετε δικαίωµα να

µιλήσετε. Επί του θέµατος όµως.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γιατί, δεν είναι θέµα αυτό; Αυτό είναι το

θέµα, κύριε Πρόεδρε. Αυτό είναι το θέµα!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Ποιο είναι το θέµα, κύριε Πρόεδρε, αν είπα «σκάσε» στον
Πουλή; Γι’ αυτό του είπα «σκάσε»!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν απευθύνεστε σε
εµένα. Εγώ θέλω να ξέρω τον χρόνο σας, πόσο υπολογίζετε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα το πάω όσο πιο γρήγορα γίνεται.
Φτιάχνουν, λοιπόν, αυτήν την offshore στη Βουλγαρία, κύριε

Καµίνη, µε 1 λέβα, λέει, 1 ευρώ κ.λπ., η οποία δεν έχει κίνηση.
Κοίταξε να δεις, ρε παιδί µου, ένα πράγµα! Η γυναίκα του υπο-
γράφει τις διαφηµιστικές δαπάνες όλης της γης, αυτός είναι εξέ-
χον µέλος της συµµορίας, φτιάχνουν offshore στη Βουλγαρία για
να ασχοληθούν, λέει, µε τον τουρισµό και βάζουν συνέταιρο έναν
που πήρε εκείνη τη χρονιά, το 2013 – 2014, 150 χιλιάδες ευρώ
από το ΚΕΕΛΠΝΟ. Αθώα όλα! Έγινε τυχαία! Θέλουν να αναπτύ-
ξουν το επιχειρηµατικό τους δαιµόνιο και ανοίγονται στη Βουλ-
γαρία! Δεν ξεπλένουν µαύρο χρήµα! Αυτά τα ψάχνει η
δικαιοσύνη. Και αυτό πρέπει, κύριε Γεραπετρίτη. Σας τα λέω ένα-
ένα, για να ξέρετε τι µπορεί να γίνει µε την Αρχή Διαφάνειας,
στην οποία θα ορίσει τον υπεύθυνο ο Πρωθυπουργός, γιατί άµα
ορίσει τον υπεύθυνο, µπορεί να του πει «αυτό µην το προχωρή-
σεις, το άλλο προχώρα το». 

Και τώρα µπορώ να µιλάω µέχρι αύριο βράδυ, αλλά θα έχουµε
καιρό, γιατί θα φέρετε κι άλλη υπόθεση και έχουµε και καµµιά
τριανταριά ακόµα τέτοια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μισό λεπτό, να σας καταθέσω κι αυτά εδώ, πάλι για να µείνουν

στην ιστορία και να µπορεί να τα δει ο ιστορικός του µέλλοντος.
Είναι αυτά που είπα, ένα µέρος αυτών των συµβάσεων. Να δια-
βάζεις εδώ και να σηκώνεται η τρίχα της κεφαλής σου! Να δί-
νουνε, λέει, σε µια εφηµερίδα 20.000 ευρώ –«ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ»,
Κουρτάκης- για να δηµοσιεύει άρθρο για την πολιοµυελίτιδα στη
Συρία! Ναι! Εδώ υπάρχουν πραγµατικά αυτά. 

Προκαλώ τα ΜΜΕ να τα δηµοσιεύσουν αυτά. Αν έχουν άντερα,
για να ενηµερώσουν τον ελληνικό λαό, αυτά εδώ που είναι εδώ
µέσα να τα δηµοσιεύσουν, να δει ο κόσµος τα δεκαχίλιαρα και
τα εικοσαχίλιαρα και τα δεκάδες εκατοµµύρια που φεύγανε την
περίοδο που χρωστάγαµε 15 εκατοµµύρια ευρώ στους Ελβετούς
και πήγαν να µας κόψουν το πρόγραµµα µεταµοσχεύσεων! Για
αυτό δεν υπήρχαν λεφτά! Εµείς το ξεπληρώσαµε αυτό και ξανα-
πήρε µπρος το πρόγραµµα. Κι εδώ να µοιράζει τα δεκαχίλιαρα
σαν να είναι µαρούλια, προκειµένου να ταΐζει τα ΜΜΕ µε γελοίες
δικαιολογίες. Πάρτε τα κι αυτά, αλλά από αυτά θέλω φωτοτυ-
πίες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό βέβαια δεν ξεκίνησε τώρα µε τους τελευταίους. Αυτό το
έχει ξεκινήσει ο κ. Αβραµόπουλος και πιο πριν είχε ξεκινήσει. Εδώ
είναι, να τη! Γιατί είναι η συνέχεια και είναι η ίδια υπόθεση, γιατί
αυτή η συµµορία είναι από τότε εκεί και είναι οι ίδιοι άνθρωποι,
αυτός ο Παπαδηµητρίου που προσέφερε υπηρεσίες. 

«Παιδιά, ελέγχουν τα ΜΜΕ». Έλα εδώ, κύριε Αβραµόπουλε, να
σε φτιάξω. Έλα εδώ, κυρία Ζέτα Μακρή, να σε φτιάξω. Έλα εδώ,
κύριε Λοβέρδο, να σε φτιάξω. Έλα εδώ, κύριε Άδωνι, να σε
φτιάξω. 

Κοιτάξτε εδώ επιχορήγηση του ΚΕΕΛΠΝΟ από το προϊόν του
τελευταίου αντικαρκινικού εράνου. Του δώσανε, λέει, ενάµισι εκα-
τοµµύριο ευρώ για να χρηµατοδοτηθεί το πρόγραµµα εθνικής εκ-
στρατείας πρόληψης κατά του καρκίνου: 1,5 εκατοµµύριο από τον
αντικαρκινικό έρανο και άλλα 2 εκατοµµύρια για να κάνει αρχείο
νεοπλασιών. Έφτιαξε ένα «excelάκι» και πήρε 2 εκατοµµύρια, 3,5
εκατοµµύρια από το προϊόν του αντικαρκινικού εράνου!
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Εµείς τα 3,5 εκατοµµύρια που µείνανε τα δώσαµε στο «Θεα-
γένειο», τον «Άγιο Σάββα» και το «Μεταξά» και αγοράσαµε µηχα-
νήµατα ακτινοθεραπείας. Δεν είχαν προλάβει να τα φάνε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πάρτε κι αυτό.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μεταστέγαση του κτηρίου. Αυτά γίνονται όλα επί Αβραµόπου-
λου. Ψάχνονται γι’ αυτά. Τα κουκουλώσανε, αλλά ξανάνοιξε η δι-
κογραφία. Μην µε τον καινούργιο εισαγγελέα που θα βάλετε
στον Άρειο Πάγο τα ξανακουκουλώσει πάλι. Έτσι; Έτσι είναι!
Διότι η κ. Δηµητρίου είχε κάνει αναίρεση στο θάψιµο του δανείου
που πήρε το ΚΕΕΛΠΝΟ, τα 200 εκατοµµύρια. Αν δει κανείς το
έγγραφο µε το οποίο πήρε το δάνειο µε υπογραφή Πιερρουτσά-
κου, ούτε στο µπακάλικο για να ψωνίσεις δεν πας µε τέτοιο έγ-
γραφο, για να πάρει 200 εκατοµµύρια ευρώ το ΚΕΕΛΠΝΟ!

Πάρτε το κτήριο το οποίο είχε αντικειµενική αξία 3,5 εκατοµ-
µύρια ευρώ και κόστισε τελικά 17 εκατοµµύρια ευρώ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάρτε τη συντήρηση του ηλεκτροµηχανολογικού εξοπλισµού
στο κτήριο του ΕΚΕΠΥ, 3.182.000 ευρώ σε µισό χρόνο για να
συντηρούν. Τι συντηρούσαν; Συντηρούν, λέει. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και πάρε 600.000, 900.000, 800.000 ευρώ µία «ΜΕΓΚΑ ΑΤΕ».
Ποιος είναι από πίσω εδώ; 

Χορηγία στον όµιλο «ΑΝΤ1» για «Αριστεία ζωής και των δρά-
σεων ενηµέρωσης του κοινού για τη γρίπη» 1 εκατοµµυριάκι, για
τα βραβεία ήθους! Ένα εκατοµµυριάκι στον «ΑΝΤ1»!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μετά το κτήριο στη Βάρη: Τέσσερις φορές αποπεράτωση. Το
αποπερατωµένο το αποπερατώσανε, συγγνώµη, άλλες τρεις
φορές: 2,3 εκατοµµύρια τη µία φορά, 1 εκατοµµύριο την άλλη,
1,230 εκατοµµύριο την άλλη. Αποπερατώσεις κι εδώ κόντρα απο-
περατώσεις! Αυτό βάστηξε µέχρι το 2012. Αυτή η συµµορία
µέσα, οι ίδιοι!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αγορά θερµικών καµερών για τη γρίπη. Αυτή που έκανε –η κα-
λύτερη που υπάρχει- 8.000-9.000 ευρώ, εδώ 115.000 ευρώ η µία!
Τόσο τις αγοράσατε, 6 εκατοµµύρια! Και τις βρήκαµε κάτω στο
υπόγειο, κάτω από το ΕΚΕΠΥ να έχουν πιάσει σκόνη! Και πάλι η
«ΜΕΓΚΑ ΑΤΕ», η κατασκευαστική αυτή που είχε και τη συντή-
ρηση που είχε και τις κάµερες! 

Πάρτε κι αυτό.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

«ΣΚΑΪ»! Να και τα διακοσοπενηντάρια, να και τα τρακοσάρια,
για να κάνει προβολές, για τις δράσεις του ΚΕΕΛΠΝΟ κ.λπ..
Πάρτε και αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ υπάρχει ένας κατάλογος. Και εδώ έχει ιστορική αξία
αυτός ο κατάλογος. Και αυτά είναι στον εισαγγελέα. Εµείς τα
πέµψαµε. Επτά, οκτώ χρόνια τα είχαν θαµµένα. Να διαβάσω µε-

ρικούς τίτλους: «Παραγωγή δύο τηλεοπτικών σποτ για το AIDS
σε συνεργασία µε το Υπουργείο Υγείας, Ηµέρα Αγκαλιάς και
Βόµβα». Κόστισε 178.500 ευρώ. Ποιος το πήρε; Η «Le Spot Pro-
ductions». «Τηλεοπτική προβολή σποτ Παρέα-32», 83.000 ευρώ.
«Τηλεοπτική προβολή δύο σποτ για το AIDS, Ηµέρα Αγκαλιάς»,
169.000 ευρώ. «Κάλυψη εκδηλώσεων», 16.000 ευρώ. «Παραγωγή
τριών σποτ για το κάπνισµα». Αυτή ήταν η αντικαπνιστική καµπά-
νια που κάνατε τότε. Θυµάστε τότε επί Αβραµόπουλου, «Η Ελ-
λάδα κόβει το τσιγάρο»; Ξέρετε πόσο κόστισαν αυτές οι αφίσες; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα ίδια κάνετε και τώρα. Ελπίζω τώρα που φέρνει τον ΕΟΔΥ

που φτιάξαµε ο Πρωθυπουργός στα χέρια του, µη δούµε πάλι
κάτι διαφηµιστικές καµπάνιες «Η Ελλάδα κόβει το κάπνισµα»,
γιατί εδώ δεν βγαίνει άθροισµα: εκατόν ενενήντα πέντε, εκατόν
σαράντα έξι, εκατόν σαράντα τρία, σαράντα τρία κ.λπ.. Τρεις σε-
λίδες είναι οι τίτλοι για το κάπνισµα. Ο «ΣΚΑΪ», δέκα µονόλεπτα,
124.000 ευρώ, για το κάπνισµα και για αυτό τον πειράζει ότι κα-
πνίζω εγώ. «Διοργάνωση-εκδήλωση για την παρουσίαση του
Εθνικού Σχεδίου Δράσης για τον Καρκίνο», 92.000 ευρώ, «CIVI-
TAS COMMUNICATION». Εδώ όλα αυτά έχουν ονόµατα και διευ-
θύνσεις. Πάρτε τα κι αυτά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτός είναι ο Πουλής παιδιά! Αυτός µε µήνυσε! Αυτός είναι ο
ιδιώτης που τον συκοφάντησα. Άρα σχετικά µε την ανάρτηση
που του λέω «Σκάσε, Πουλή, και πες πόσα πήρες» για αυτά εδώ
του το είπα. Ήταν για τους εξής λόγους, γιατί νευρίασα και πολύ
µάλιστα. Διότι, ενώ έχει κάνει όλα αυτά, ενώ τα έχω πάει, δίνει
συνέντευξη τις προηγούµενες µέρες στο «Liberal.gr» που λέει
για παράβαση καθήκοντος και λασπολογεί την Παπασπύρου που
τον ψάχνει. Τους έχει ταράξει στις µηνύσεις εκεί τους ελεγκτές.
Και σε εµένα έχει κάνει τέτοιες µηνύσεις και αγωγές και εκεί το
ίδιο, αφού τους ψάχνανε. Αποδείχτηκε ότι αυτός ο τύπος είχε
πλαστογραφήσει έγγραφο για να καλύψει τις ποµπές του τις
προηγούµενες και όλα αυτά που έλεγαν ήταν ψέµατα. Το κατα-
θέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ που έβγαιναν και έλεγαν ότι είναι από τη χορηγία της
«ESTEE LAUDER» αποδείχτηκε ότι ήταν από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό και από την Εθνική Τράπεζα αυτοί οι µετακλητοί του
Γεωργιάδη. Βγάζει και λέει αυτό. Κάνει ανάρτηση στο twitter.
«Από κρύπτη σε κρύπτη», εκεί που βρήκαµε και τους είχαν κοπεί
τα πόδια, γιατί τα είχαν χώσει εκεί από κάτω στο ΚΕΕΛΠΝΟ, αλλά
το βρήκαµε. Εκεί αποδεικνύεται ότι τηρούσε το ΚΕΕΛΠΝΟ αρ-
χείο. Εκεί βρέθηκε και πού πήγαν τα 90 εκατοµµύρια ευρώ που
δεν φαινόταν στους ισολογισµούς, αυτό το άθροισµα εσόδων και
εξόδων. Υπάρχουν 90 εκατοµµύρια ευρώ που δεν καταγράφον-
ται, αλλά φάνηκαν εκεί από κάτω, από αυτά που βρέθηκαν εκεί
και το οποίο βέβαια είναι τόνοι και τα ψάχνουν όλα και πιστεύω
ότι και αυτό πρέπει να τελειώσει. Ήταν πολλά λεφτά, 90 εκατοµ-
µύρια. Και λέει: «Από κρύπτη σε κρύπτη και οι επιτυχίες συνεχί-
ζονται». 

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μετά άρχισε να µου ξαναλέει για το Μάτι, «οι πολιτισµένοι σέ-
βονται τους νεκρούς, ο Πολάκης εκπροσωπεί ό,τι πιο σάπιο
υπάρχει».

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πολάκη, καλό
είναι να συντοµεύετε πλέον. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Συντοµεύω.
Κατηγορεί εµένα που έδιωξα τους εργολάβους από τα νοσο-

κοµεία και το ΚΕΕΛΠΝΟ. Κατηγορούν εµένα, γιατί έµεινε ένα
χρόνο παραπάνω ο εργολάβος της φύλαξης στο ΚΕΕΛΠΝΟ,
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γιατί κάναµε τους διαγωνισµούς για τη µονάδα εντατικής θερα-
πείας και για τα κέντρα υποδοχής, της ταυτοποίησης τον προ-
σφύγων µε το φύλο σε ένα και αυτός ο µηχανισµός που ήταν
µέσα δεν έκανε τον άλλο διαγωνισµό. Κατηγορούν εµένα! «Πο-
λάκη, απελπισµένε που κάθισες και µας ξεροσταλιάζεις». 

Για τον Ξανθό µίλησε για νοοτροπία µαφίας. «Εσύ που τα λες
αυτά πώς χαρακτηρίζεις την τάδε απόφαση;». 

Βγήκε στον Λιάτσο και µε έβριζε την προηγούµενη το βράδυ.
Γι’ αυτό του είπα το «σκάσε». Γιατί ξέρω τι έχει κάνει. Προφανώς
δεν του είπα το «σκάσε» γιατί θέλουµε να µοιράσουµε τα χωρά-
φια του παππού µας ή γιατί έχουµε διαφορές οικονοµικές και δο-
σοληψίες µεταξύ µας. Στο πλαίσιο των υπουργικών µου
καθηκόντων αποκάλυψα αυτές τις βρωµιές, τις έστειλα στον ει-
σαγγελέα. Μ’ αυτόν έχω πολιτική αντιδικία. Δεν έχω προσωπική
αντιδικία. Γι’ αυτό ζητάω να πάω µε τον νόµο περί ευθύνης
Υπουργών. Εγώ δεν λέω να µην το ψάξουµε. Αυτό ζητάω γι’ αυτή
την περίπτωση. 

Πάµε παρακάτω. Όταν µου έκανε αυτή τη µήνυση, την προ-
ανήγγειλε εκείνη τη µέρα όταν του έγραψα αυτό που του έγραψα
και την έκανε τρεις µήνες µετά, την τελευταία µέρα που µπο-
ρούσε να την κάνει. Ήρθε εδώ τότε που ήρθε και εσείς µε το τρί-
µηνο… Δεν τηρήσατε βέβαια και τις προθεσµίες. 

Πάµε τώρα στην υπόθεση Στουρνάρα. Άλλος ιδιώτης αυτός.
Δεν έχει πολιτικό παρελθόν κανένα. Με τον κ. Στουρνάρα τον
ίδιον έχω συγκρουστεί πολλές φορές. Μία από τις φορές που
συγκρουστήκαµε –του τα έχω πει δηµόσια, µε αναρτήσεις, µε
δηλώσεις- είναι το τελευταίο επεισόδιο που θα σας πω. Υπήρχαν
κι άλλα πιο πριν. «Δεν βγαίνει η χώρα, δεν περνά από την αξιο-
λόγηση». Ήθελε πιστοληπτική γραµµή ο κ. Στουρνάρας, ο ανε-
ξάρτητος τραπεζίτης, ο οποίος επιτελεί τον ρόλο της
ουδετερότητας. Όταν εµείς λέγαµε ότι θα βγούµε καθαρά,
έβγαινε κι έλεγε ότι χρειαζόµαστε πιστοληπτική γραµµή, δηλαδή
νέο µνηµόνιο. Του είχα κάνει σκληρή κριτική τότε. Ή όταν τώρα
πρόσφατα ψηφίζαµε τις φορολογικές ελαφρύνσεις και τις µει-
ώσεις στους φόρους κ.λπ., έβγαινε κι έλεγε «δηµοσιονοµικός
εκτροχιασµός». Τώρα πού είναι; Πού χώνεται; Δεν µιλά καθόλου.
Μια χαρά τα βρήκε. Φαντάσου τι λεφτά σας αφήσαµε, έτσι; 

Τώρα και τα 200 εκατοµµύρια παραπάνω που δίνετε για την
ελάφρυνση του ΕΝΦΙΑ -και καλά κάνετε και τα δίνετε- ούτε αυτά
εκτροχιάζουν τη χώρα. Τώρα θα κάνει εισήγηση για να αρθούν
τα capital controls. Τώρα η Ελλάδα έχει µπει στα πράσινα λιβάδια
που τρέχουµε µε ξέπλεκες κοτσίδες, ευχαριστηµένος ο λαός
γιατί αναπτύσσεται. Αυτό είναι το θέµα. Αυτός είναι ο Στουρνά-
ρας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ποιο είναι το θέµα; Δεν είναι αυτό που µου κάνει τώρα για τη

συνοµιλία. Είναι το εξής. Η γυναίκα του έχει πάρει παρανόµως
λεφτά από το ΚΕΕΛΠΝΟ. Πώς το λένε, βρε παιδί µου; Για το e-
health forum έχει πάει κι αυτή στο δικαστήριο. Πήρε κι αυτή ανα-
βολή. Τώρα ήταν να γίνει. Είχε τη διοργάνωση του συνεδρίου
που διοργάνωνε κάθε χώρα όταν είχε την προεδρεία. Με µία
σειρά από προκλητικότατες διαδικασίες µε αρχική υπογραφή
του Άδωνη Γεωργιάδη και της Γενικής Γραµµατείας Δηµόσιας
Υγείας, της κ. Παπανικολάου…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πολάκη, επα-
ναλαµβάνω ότι έχετε ξεπεράσει κατά πολύ τον χρόνο. Θέλω να
σας υπενθυµίσω ότι δεν απευθύνεστε σε ενόρκους. Είναι Βου-
λευτές που θα ψηφίσουν για την άρση της ασυλίας σας. Εσείς
απευθύνεστε σε ενόρκους. Δεν είναι ένορκοι. Είναι πρόωρο αυτό
που κάνετε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Απευθύνοµαι στον ελληνικό λαό. Όχι σε
ενόρκους. Εκεί απευθύνοµαι.  

Πήρε απευθείας ανάθεση τη διοργάνωση αυτού του συνε-
δρίου. Καµµιά εφτακοσαριά χιλιάρικα, κάποια από το ευρωπαϊκό
πρόγραµµα, κάποια άλλα από το ΚΕΕΛΠΝΟ. Τα φάγανε και µε
το Μέγαρο Μουσικής. Κι έχει πάει εκεί για δύο υποθέσεις. Η µία
είναι για συνέργεια σε παράβαση καθήκοντος και η άλλη διότι
έχει πάει και στην αρχή του «πόθεν έσχες» που ελέγχει, διότι
άλλα λεφτά λέει ότι δώσανε κι άλλα λεφτά εµφάνισαν στα τιµο-
λόγια ότι πήρε. Η µία περίπτωση είναι αυτή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η άλλη περίπτωση, η πρώτη, για την οποία έγινε εκείνη η τρο-
µερή και φοβερή συνέντευξη, όταν πρωτοβγήκαµε, ήταν που είχε
πάρει πάλι µε σκανδαλώδη διαδικασία -τέλειωσε ο διαγωνισµός,
του έδωσαν παράταση αφού τέλειωσε, την πήρε η εταιρεία σε
συνεργασία µε µια άλλη- 1 εκατοµµύριο ευρώ, τη διαφηµιστική
δαπάνη για τον καρκίνο. Το ΚΕΕΛΠΝΟ δεν µπορούσε να κάνει
διαφηµιστική δαπάνη για τον καρκίνο, γιατί δεν είναι λοιµώδες
µεταδοτικό νόσηµα. Αλλά το ξεχνάµε αυτό. Άστο αυτό. Δεν είχε
µπει ο όρος αν έχει καταδικαστεί παλιότερα, που είχε καταδικα-
στεί, άρα δεν θα µπορούσε να συµµετέχει. Και βέβαια παίρνει
αυτό το έργο. Και δεν αποδεικνύεται -γιατί αλλάζει το φυσικό αν-
τικείµενο του έργου, των διαφηµίσεων, διότι χρησιµοποιούσε
υπεργολάβους, µετά εθελοντές- αν όντως προβλήθηκαν αυτά τα
σποτ που λέει. Εξακόσια πενήντα χιλιάρικα πρόλαβε και πήρε απ’
αυτή την ιστορία η εταιρεία της κ. Στουρνάρα και του συνεταίρου
της. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Πολάκης καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λοιπόν, αυτό το πόρισµα του ΣΕΥΠ έχει πάει, ψάχνεται µαζί µε
όλες τις υποθέσεις. Κύριε Γεραπετρίτη, ακούτε; Εδώ είναι άλλες
πέντε, έξι υποθέσεις οι οποίες είναι πορίσµατα τέτοια, που
έπρεπε να ψάξουν από το ΣΔΟΕ, από την αρχή του ξεπλύµατος,
να δουν αν όντως δήλωσαν τα τιµολόγια. Ξέρω ότι έχουν προ-
χωρήσει αρκετά οι έλεγχοι κι αυτό είναι το σοβαρό για τη Στουρ-
νάραινα. Δεν είναι µόνο το e-health. Χώρια τα άλλα, θα πιάσουµε
την ιστορία µε τη «NOVARTIS» και θα τα πούµε στο επόµενο επει-
σόδιο.

Όλα αυτά, λοιπόν, βγήκα και τα είπα δηµόσια, τα κατήγγειλα
και τα στείλαµε και στον εισαγγελέα. Βγήκε δικαστήριο το πρώτο
και µάλιστα παραλίγο να παραγραφεί, γιατί υπήρξε συνειδητή
καθυστέρηση. Και τι έγινε λοιπόν; Εµείς διαχειριστήκαµε 10 και
11 δισεκατοµµύρια το χρόνο και το χέρι µας δεν το βάλαµε κα-
θόλου στο χρήµα ούτε έτσι! Ναι, ζορίστηκα! Το είπα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πιο πολλά έβγαλα σαν γιατρός από ό,τι βγάζω σαν Βουλευτής

και Υπουργός, ακριβώς γιατί δεν άπλωσα τη χείρα µου δίπλα στο
χρήµα. Πήρα δάνειο 100 χιλιάδες ευρώ, µε έναν τρόπο που είχαν
πάρει άλλοι επτακόσιοι σαν εµένα από τη συγκεκριµένη τράπεζα.
Και το διαρρέει το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» του Αναστασιάδη. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πολάκη,
έχουµε ξεφύγει πάρα πολύ. Είχαµε συµφωνήσει µικρότερη οµι-
λία.

Παρακαλώ να σεβαστείτε τον χρόνο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πρέπει να απολογηθώ όµως.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Σας παρακαλώ. Δεν

είστε εδώ για να απολογηθείτε. Είναι άλλη η αποστολή αυτής της
συζήτησης.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το διαρρέει στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», το
κάνει κυριακάτικο, το αναπαράγουν όλα τα µέσα...

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ να βάλετε

µια τελεία στην οµιλία σας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και βγαίνει ο κ. Στουρνάρας µε διαρροή

της Τράπεζας της Ελλάδος και λέει «θα ελέγξω το δάνειο του
Πολάκη», για να γίνει σπέκουλα ότι το πήρα -και καλά- παράνοµα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, µια τε-
λεία, κύριε Πολάκη. Έχουµε πει µισή ώρα, έχει ξεπεράσει το
όριο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ναι. Τρία τέταρτα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όχι, όχι, κύριε Πο-

λάκη. Πρέπει να τελειώνετε σε ένα λεπτό. Πρέπει να τελειώνετε.
Αρκετά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Σε ένα λεπτό δεν µπορώ να τελειώσω.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν είναι εδώ δικα-

στήριο. Έχετε µπερδέψει τα ακροατήρια.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Βγαίνει λοιπόν, ο κ. Στουρνάρας και δίνει
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τη διαρροή και τον παίρνω τηλέφωνο και του λέω το εξής: «Πρώ-
τον, κανονικά θα έπρεπε κι εγώ να σε ηχογραφώ, όπως µας ηχο-
γραφεί η τράπεζα κάθε φορά που σε παίρνουµε τηλέφωνο». Και
συνεχίζω: «Καλά κάνεις και ελέγχεις το δάνειο µου, καλά κάνεις.
Αλλά το κάνεις επίτηδες, γιατί έχουµε τα προηγούµενα. Να ελέγ-
ξεις και τα δάνεια όµως του «ΚΗΡΥΚΑ ΧΑΝΙΩΝ», του «ΠΡΩΤΟΥ
ΘΕΜΑΤΟΣ» που 17 εκατοµµύρια είναι απαιτητά, να ελέγξεις τα
δάνεια άλλων Βουλευτών, για τα οποία ούτε έχεις κάνει αίτηµα
ποτέ. Να τα ελέγξεις αυτά τα δάνεια, όπως το δικό µου και να
έρθω εγώ να σου πω ποια είναι, αν δεν ξέρεις». 

Να κάνω και µια παρένθεση για το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ». Το δικα-
στήριο είχε βγάλει τον συγχωρεµένο Αναστασιάδη άπορο.
Έβριζε τον Πρωθυπουργό, που του έλεγε ότι έχει σπίτι στην Ελ-
βετία, ότι είναι ψεύτης. Και τώρα που βγήκε η διαθήκη, να και τα
ακίνητα στην Ελβετία, να και τα ακίνητα στη Ζυρίχη, να και τα µε-
τρητά στα καταπιστεύµατα!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι ντροπή να µιλάς για
έναν άνθρωπο που έχει πεθάνει!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μην µιλάς, Μαρκόπουλε! Από εκεί έτρω-
γες ψωµί, γι’ αυτό µιλάς!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι ντροπή!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Διακόσια ευρώ το µήνα µόνο µπορούσε

να δώσει. Ντροπή σου εσένα που τον στηρίζεις!
Γι’ αυτούς τους λόγους λοιπόν, που σαφέστατα συνδέονται µε

την κοινοβουλευτική, πολιτική και υπουργική µου δραστηριό-
τητα, έρχεται σήµερα η άρση ασυλίας. Αυτοί είναι οι λόγοι.

Φαίνεται λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι προσπαθείτε µέσα
από αυτή τη διαδικασία να µε υποτιµήσετε, να µε χαµηλώσετε,
να µε φθείρετε, να µε λασπολογήσετε, όπως έχετε κάνει το προ-
ηγούµενο χρονικό διάστηµα και ξέρω πως θα το συνεχίσετε.
Όµως, θα κάνετε -και σας το λέω καθαρά- µια τρύπα στο νερό.
Είµαι πολύ ψηλά, πάρα πολύ ψηλά. Τόσο ψηλά που δεν µπορείτε
να µε δείτε. Και ξέρετε γιατί; 

Πρώτον, γιατί οι κόρες µου -η σηµερινή φοιτήτρια Νοµικής, η
Σταυρούλα, και η αυριανή, γιατί βγήκαν οι βαθµοί, φοιτήτρια Ια-
τρικής, η Πέρσα, που είναι σήµερα εδώ, και σε ευχαριστώ, αγάπη
µου-, λένε ότι είναι περήφανες για µένα! Εσάς, σας το λένε τα
παιδιά σας; Εµένα το λένε! Είµαι ψηλά, πολύ ψηλά!

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
του ΣΥΡΙΖΑ)

Είµαι ψηλά, πολύ ψηλά, γιατί ο χανιώτικος λαός και ο κρητικός
στην πατρίδα του Πρωθυπουργού και της κ. Μπακογιάννη
έβγαλε πρώτο τον ΣΥΡΙΖΑ και πρώτο Βουλευτή εµένα και µονα-
δικό, λόγω του εκλογικού νόµου, δείχνοντας πως αναγνωρίζει
και πως είµαι καθαρός και αυτά που έχω κάνει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Παρά τη λάσπη, παρά τα λεφτά που έριξε ο Κουρτάκης και

διάφοροι τοπικοί σουπερµαρκετάδες εκεί κάτω για να µε λασπο-
λογήσουν, δεν τα καταφέρατε. Δεκαπέντε χιλιάδες τετρακόσιες
ψήφοι, δεκαπέντε χιλιάδες τετρακόσια καρφιά σε εσάς.

Είµαι ψηλά γιατί χιλιάδες κόσµος από όλη την Ελλάδα αυτές
τις µέρες µού έχει στείλει άπειρα µηνύµατα συµπαράστασης του
στυλ: «Συνέχισε, µη σταµατάς. Είµαστε µαζί σας, δίπλα στον
Αλέξη, ξανασυνεχίστε».

Γι’ αυτό είµαι εδώ, γι’ αυτό σας περιµένω, γι’ αυτό δεν σας φο-
βάµαι, γι’ αυτό θα συνεχίσουµε. Δεν ησυχάζω, δεν σταµατώ, δεν
υποστέλλω τη σηµαία. Προσπαθήστε, σας προκαλώ, να µε βά-
λετε φυλακή. Δεν θα τα καταφέρετε. Οι ιδέες, οι αξίες, οι καθα-
ροί άνθρωποι στο τέλος δεν νικούνται, πάρτε το χαµπάρι, στο
τέλος δεν νικούνται. Οι ιδέες γίνονται σπίθα και φωτιά και βάζει
τη φωτιά στον κάµπο...

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Πρέπει, όµως, να
υπάρξει και ένα τέλος.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το τέλος έρχεται. Να το, εδώ είναι!
...των φτωχών, των από κάτω, των καταφρονεµένων, της κοι-

νωνικής πλειοψηφίας που εµείς και εκπροσωπούσαµε και θα ξα-
ναεκπροσωπήσουµε.

Δεν σας φοβόµαστε. Πρώτη φορά κυβέρνησε η Αριστερά µετά
από εβδοµήντα χρόνια. Κάναµε πολλά, µάθαµε περισσότερα και
από τις επιτυχίες µας και από τα λάθη µας και από την τόλµη και
την αποφασιστικότητά µας και από τον δισταγµό και την αναπο-

φασιστικότητά µας σε κάποιες άλλες περιπτώσεις.
Ο λαός που ακούµπησε την ελπίδα του το 2015 σε εµάς και

σήµερα πίστεψε εσάς, θα ξαναγυρίσει σε εµάς. Θα ξαναγυρίσει,
γιατί εµείς όπου φτάσαµε, φτάσαµε µε την αξία του µυαλού και
των χεριών µας και όχι γιατί είµαστε γόνοι πολιτικών τζακιών ή
γιατί µας έσπρωχναν οι εφοπλιστές, οι εκδότες και οι ολιγάρχες.
Γιατί εµείς αποδείξαµε ότι ήµασταν δίπλα στο χρήµα και χέρι δεν
απλώσαµε, που εσείς δεν το αποδείξατε. Γιατί εµείς δεν υπογρά-
ψαµε ούτε δήλωση µετανοίας ούτε δήλωση υποταγής. Γιατί
εµείς στα νιάτα µας µυρίσαµε τον κρίνο της ελευθερίας της κοι-
νωνίας χωρίς εκµετάλλευση και αυτή τη µυρωδιά δεν θα την ξε-
χάσουµε ποτέ. Γιατί εµείς θα φτιάξουµε ένα πιο ώριµο πολιτικό
σχέδιο ανοίγοντας τον ΣΥΡΙΖΑ στις κοινωνικές δυνάµεις που τον
στήριξαν και τον έφτασαν σχεδόν στο 32% εκφράζοντας µε λο-
γισµό και µε όνειρο τα συµφέροντα των νέων, των φτωχών, των
µικροµεσαίων, των αγροτών, των επιστηµόνων, που εσείς θα
τους ξαναζητήσετε να ξαναπληρώσουν µεγάλο φόρο αίµατος
προκειµένου να ικανοποιηθεί το 5% της κοινωνίας που εκφρά-
ζετε.

Γι’ αυτόν τον λόγο, είµαστε και θα είµαστε αποφασισµένοι και
σας προκαλούµε να συνεχίσετε.

Θέλω να τελειώσω µε δύο µαντινάδες:
«Χέρια που δεν αρπάξανε ξένο ψωµί να φάνε, αυτά κρατούνε

την τιµή όσο βαριά και νά ’ναι».
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

«Στο µετερίζι τσ’ ανθρωπιάς και τσι τιµής το χρέος, θα στέκω
εκειά να πολεµώ και ας είµαι ο τελευταίος». Και δεν είµαι ο τε-
λευταίος, είµαστε πολλοί.

Ψηφίστε τώρα.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θέλει κάποιος από

τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους να µιλήσει;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ορίστε, κύριε Τζανα-

κόπουλε, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και

ως µέλος της Επιτροπής Δεοντολογίας, θέλω να κάνω µία δή-
λωση ενηµέρωσης του Σώµατος σε σχέση µε όλα όσα έγιναν την
προηγούµενη εβδοµάδα.

Όπως γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, το ανέφερε και ο κ. Πολά-
κης στην οµιλία του, η Επιτροπή Δεοντολογίας συγκροτήθηκε
την προηγούµενη Τρίτη. Στις 11.14’ το πρωί αναρτήθηκε στον
σχετικό διαδικτυακό τόπο της Βουλής η συγκρότηση της επιτρο-
πής και µόλις µισή ώρα µετά τα µέλη της επιτροπής ενηµερωθή-
καµε ότι την επόµενη µέρα θα συνεδριάσει η επιτροπή µε θέµα
την συζήτηση περί της άρσης ασυλίας του κ. Πολάκη.

Είδαµε, λοιπόν, µία έντονη βιασύνη, η οποία κατέληξε τελικά
και στην πρώτη παραβίαση του Κανονισµού εκ µέρους της επι-
τροπής που αφορούσε το γεγονός ότι δεν δόθηκε το τριήµερο
το οποίο απαιτεί ο Κανονισµός στον κ. Πολάκη, έτσι ώστε να προ-
ετοιµαστεί για όλα όσα είχαµε να συζητήσουµε. Ωστόσο, νοµίζω
ότι αυτή ήταν η µικρότερη παραβίαση, αν θέλετε, του Κανονι-
σµού της Βουλής, αλλά και του Συντάγµατος που έµελλε να επα-
κολουθήσει και για αυτόν τον λόγο την αντιπαρέρχοµαι.

Τα ζητήµατα τα οποία έπρεπε να συζητήσει η επιτροπή αφο-
ρούσαν προφανώς στην υπόθεση του κ. Πουλή, ο οποίος κατέ-
θεσε την έγκληση στον κ. Πολάκη µε θέµα τη συκοφαντική
δυσφήµιση, αλλά και την υπόθεση της υποτιθέµενης παραβίασης
του τηλεφωνικού απορρήτου, την προκαταρκτική εξέταση που
είχε αυτεπαγγέλτως εκκινήσει για την υπόθεση του κ. Στουρ-
νάρα. 

Και οι δύο αυτές υποθέσεις αφορούσαν χρονικό διάστηµα
κατά το οποίο ο κ. Πολάκης, όπως πολύ καλά γνωρίζαµε στην
επιτροπή και όπως πολύ καλά γνωρίζετε και εσείς, ήταν Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Υγείας. Τούτο σηµαίνει ότι η Επιτροπή Δεον-
τολογίας της Βουλής δεν είχε την κατά το Σύνταγµα
αρµοδιότητα ούτε καν να συζητήσει το θέµα της άρσης της ασυ-
λίας του κ. Πολάκη, αλλά αντίθετα όφειλε άµεσα να επαναπέµψει
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τον φάκελο σε εσάς, στον Πρόεδρο της Βουλής και από κει και
πέρα να ακολουθήσει η διαδικασία του άρθρου 86 του Συντάγ-
µατος, εφόσον δηλαδή υπήρχαν τριάντα υπογραφές Βουλευτών,
να συγκροτούνταν η Επιτροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης, η
οποία ήταν και η µόνη αρµόδια. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος να
αποφασίσει αν και κατά πόσο οι σχετικές υποθέσεις σχετίζονταν
µε τα καθήκοντα του κ. Πολάκη ως Υπουργού ή αν θα έπρεπε οι
υποθέσεις αυτές να επαναπεµφθούν στην τακτική δικαιοσύνη για
να εκκινήσει την τακτική διαδικασία µε βάση τους κοινούς ποινι-
κούς νόµους.

Η πλειοψηφία της επιτροπής επέλεξε να µην απαντήσει σε
αυτό το σαφέστατο νοµικό επιχείρηµα, το οποίο υποστηριζόταν
και από την Ανεξάρτητη Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής σε
προηγούµενες περιπτώσεις, επέλεξε να το παρακάµψει -ανέφερε
ο κ. Πολάκης ότι έχουµε την από 28-11-2016 γνωµοδότηση του
Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής που λέει ότι η Επιτροπή
Δεοντολογίας δεν νοµιµοποιείται, δεν έχει την αρµοδιότητα να
αποφασίσει για το ζήτηµα αυτό, αλλά αντιθέτως θα πρέπει να
ακολουθηθεί η διαδικασία του άρθρου 86- για να συνεχιστεί µία
διαδικασία η οποία δηµιουργούσε ευλόγως την υπόνοια ότι ήταν
προαποφασισµένη ανεξαρτήτως των επιχειρηµάτων τα οποία θα
ακούγονταν στο εσωτερικό της επιτροπής.

Το τρίτο ζήτηµα αφορά το αν και κατά πόσο τα θέµατα για τα
οποία συζητούσε η επιτροπή, οι υποθέσεις αυτές, σχετίζονταν ή
δεν σχετίζονταν µε τα καθήκοντα του κ. Πολάκη ως Υπουργού.
Παρά το γεγονός ότι δεν υπήρχε αρµοδιότητα της επιτροπής να
εκφέρει κρίση για το θέµα, εγώ θα σας πω ότι αποδείχθηκε από
την οµιλία του κ. Πολάκη µε τον πιο σαφή και κατηγορηµατικό
τρόπο ότι και οι δύο υποθέσεις σχετίζονταν µε τα καθήκοντά του
ως Υπουργού, αφορούσαν το ΚΕΕΛΠΝΟ και µία σειρά από υπο-
θέσεις, τις οποίες είχε αναδείξει και τις οποίες είχε εκκινήσει δι-
οικητικά ο κ. Πολάκης και οι οποίες κατέληξαν τελικά σε µεγάλες
πολιτικές και δικαστικές διαµάχες. Εποµένως και ως προς αυτό,
η γνώµη µας είναι ότι η επιτροπή χωρίς επιχείρηµα παραβίασε
το Σύνταγµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Προχωράω σε ένα τέταρτο σηµείο. Λένε κάποιοι ότι εµείς ζη-
τούµε την σύσταση Επιτροπής Προκαταρκτικής Εξέτασης µε
βάση το άρθρο 86 του Συντάγµατος δήθεν για να κρυφτούµε.
Νοµίζω ότι το επιχείρηµα αυτό απαντήθηκε επίσης µε τον πιο
σαφή και κατηγορηµατικό τρόπο ήδη και επιτελεστικά από την
οµιλία του κ. Πολάκη. Ο λόγος για τον οποίο εσείς δεν θέλετε τη
συγκρότηση Προκαταρκτικής Επιτροπής είναι ακριβώς για να
µην γίνει δηµόσια, εκτεταµένη και σε µεγάλη χρονική διάρκεια
συζήτηση για όλα όσα καταγγέλθηκαν σήµερα εδώ από το Βήµα
της Βουλής.

Εποµένως αυτός που σήµερα ζητάει την εφαρµογή του άρ-
θρου 86 και τη σύσταση Επιτροπής Προκαταρκτικής Εξέτασης
είναι αυτός που θέλει να αποκαλύψει και όχι να κρυφτεί. Εσείς
θέλετε να κρυφτείτε πίσω από µία αντισυνταγµατική διαδικασία
που παραπέµπει στην τακτική δικαιοσύνη υποθέσεις οι οποίες
έχουν έντονο και σαφές το πολιτικό βάρος. 

Έρχοµαι και στο πέµπτο ζήτηµα: Για κάποιους που λένε ότι
δήθεν ο ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται σε αντίφαση µε τον εαυτό του επειδή
ζητά τη συγκρότηση Επιτροπής Προκαταρκτικής Εξέτασης, να
σας θυµίσω το εξής. Η αντίθεση του ΣΥΡΙΖΑ και της προηγούµε-
νης κυβερνητικής πλειοψηφίας µε το άρθρο 86 δεν αφορούσε
την αρµοδιότητα της Βουλής να συζητά και να ασκεί τελικά ή να
µην ασκεί την ποινική δίωξη. Αφορούσε αποκλειστικά το γεγονός
ότι σήµερα το άρθρο 86 προβλέπει µειωµένες αποσβεστικές
προθεσµίες για τους Υπουργούς εισάγοντας ειδικές, αν θέλετε,
δικλίδες ασφαλείας ή συγκάλυψης –όπως θέλουµε εµείς να
λέµε- για ζητήµατα ή για ποινικά αδικήµατα που άπτονται των κα-
θηκόντων πρώην Υπουργών. Εποµένως ουδεµία αντίφαση υπάρ-
χει, διότι σε αυτή τη φάση δεν τίθεται σε κανέναν, από κανέναν,
ζήτηµα παραγραφής. 

Με όλα τούτα δεδοµένα, εµείς λέµε ότι δεν πρόκειται να νοµι-
µοποιήσουµε κατά κανέναν τρόπο τις αλλεπάλληλες παραβιά-
σεις του Συντάγµατος, δεν πρόκειται να νοµιµοποιήσουµε αυτή
τη διαδικασία και σας καλούµε ακόµα και τώρα να κάνετε την κί-

νηση και να ζητήσετε τη σύσταση Επιτροπής Προκαταρκτικής
Εξέτασης µε βάση τα όσα προβλέπει το Σύνταγµα.

Σε κάθε περίπτωση, εµείς είµαστε αναγκασµένοι, είµαστε υπο-
χρεωµένοι να αποχωρήσουµε από αυτή τη διαδικασία και να µην
ανεχθούµε κατά κανέναν τρόπο την κατάφωρη παραβίαση του
Συντάγµατος, στην οποία, κύριε Πρόεδρε, έχετε, δυστυχώς, κι
εσείς ο ίδιος ευθύνη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

(Στο σηµείο αυτό οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ αποχωρούν από
την Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Έχουν ζητήσει τον
λόγο ο κ. Βαρουφάκης, ως Γραµµατέας του κόµµατος ΜέΡΑ25
και ο κ. Λαµπρούλης, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ζητώ τον λόγο ως µέλος της Επιτροπής Δεοντολογίας, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν προβλέπεται
αυτό, κύριε Λαµπρούλη. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι µιλούν
για λογαριασµό των Προέδρων των κοµµάτων σε αυτή τη συνε-
δρίαση. 

Ήθελα όµως προηγουµένως να πω, ως Πρόεδρος της Βουλής,
επειδή ο κ. Τζανακόπουλος µου καταλόγισε ευθύνη για δήθεν
αντισυνταγµατική διαδικασία, ότι έχει πολύ ενδιαφέρον να ανα-
λογιστεί κανείς ότι είπε -αυτό που λέω αφορά τη Βουλή, όχι την
ουσία του θέµατος, εγώ θα σας µιλήσω για τις διαδικασίες που
αφορούν εις τη Βουλή- πως του φάνηκε ότι η Επιτροπή Δεοντο-
λογίας είχε προαποφασίσει. 

Σήµερα ανακοίνωσε την αποχώρηση του κόµµατός του, πριν
ακούσει την άλλη άποψη. Οπότε, τίθεται θέµα τι σηµαίνει «προ-
αποφασίζω». Όταν φεύγεις πριν ακούσεις τον αντίλογο, έχεις
προαποφασίσει. Η Επιτροπή Δεοντολογίας είχε ακούσει και τον
κ. Τζανακόπουλο και τον κ. Πολάκη, όταν αποφάσισε. Άρα πρέπει
να καθορίσουµε και πάλι τι σηµαίνει «προαποφασισµένο». Και,
εν προκειµένω, δεν ήταν η απόφαση της Επιτροπής Δεοντολο-
γίας. 

Τώρα, διά τη σειρά των οµιλητών, τον λόγο έχει ο κ. Βαρου-
φάκης για πέντε λεπτά.

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΜέΡΑ25 θα καταψηφίσει το
διπλό αίτηµα για την άρση ασυλίας του κ. Πολάκη. Θα εξηγήσω
αµέσως γιατί. Όµως, πριν εξηγήσω το γιατί, θέλω να πω ένα µή-
νυµα στους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας.

Συνάδελφοι, δεν ξεκινήσαµε καλά. Άκουσα µε πολλή προσοχή
και µε ευχαρίστηση στις προγραµµατικές σας δηλώσεις τον
Πρωθυπουργό να µιλάει για έναν πολιτικό πολιτισµό. Σε δύο
µέρες κάνετε δύο µεγάλα ατοπήµατα, δύο ασέλγειες πάνω στον
πολιτικό πολιτισµό. Χθες µας φέρατε την τελευταία στιγµή µία
τροπολογία υπέρ του κ. Λάτση. Σήµερα δίνετε έναυσµα –το εί-
δαµε εδώ, σε αυτή την Αίθουσα- για να συνεχιστεί ο ευτελισµός
του Κοινοβουλίου µέσα από κοκοροµαχίες, µέσα από συζητήσεις
που θα έπρεπε να έχουν πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, αλλά να γί-
νονται µε θεσµικό τρόπο, έτσι ώστε να µπορούµε να µπούµε στην
ουσία των καταγγελιών και από τη µία και από την άλλη µεριά.

Έρχοµαι τώρα επί της ουσίας. Ο κ. Πολάκης ζήτησε να συζη-
τηθεί η υπόθεση στη βάση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών.
Εµείς θεωρούµε ότι από τη στιγµή που η υπόθεση αφορούσε πε-
ρίοδο που ήταν Υπουργός, είναι προφανές ότι αυτό πρέπει να
γίνει. 

Απ’ ό,τι άκουσα, στην επιτροπή το σκεπτικό απόρριψης αυτού
του αιτήµατος ήταν ότι ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών είναι
χρονοβόρος. Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι ο νόµος περί ευθύνης
Υπουργών είναι απαράδεκτος. Είναι καταδικασµένος στη συνεί-
δηση τόσο των περισσότερων Βουλευτών όσο και του ελληνικού
λαού. Αλλά τι κάνουµε γι’ αυτό, φίλες και φίλοι, συνάδελφοι; Ως
Βουλευτές έπρεπε να αλλάξουµε τον νόµο περί ευθύνης Υπουρ-
γών, όχι να τον παρακάµψουµε, και να φέρουµε τον θέµα σαν
άρση βουλευτικής ασυλίας.

Έστω, όµως, και να το πάρουµε έτσι, η βουλευτική ασυλία αί-
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ρεται όταν δεν υπάρχει πολιτική σκοπιµότητα στη µήνυση, στην
υπόθεση, στη δικογραφία. Είναι ξεκάθαρο -στο µόνο που µπο-
ρούµε να συµφωνήσουµε συνήθως µε τον κ. Πολάκη- ότι εδώ δεν
πρόκειται για µια διένεξη για το πώς θα χωρίσουν τα χωράφια
δύο γείτονες. Είναι καθαρά πολιτική αντιπαράθεση. Οπότε αυτός
είναι ο λόγος, χωρίς να µπούµε στην ουσία, χωρίς να κρίνουµε
ούτε το ύφος ούτε το ήθος του ενάγοντα, του εγκαλούµενου. Για
αυτό το ΜέΡΑ25 καταψηφίζει την άρση ασυλίας.

Θα µου επιτρέψετε να κλείσω -και δεν θα ξεπεράσω τα τριά-
µισι λεπτά, κύριε Πρόεδρε- µε την πρόταση του ΜέΡΑ25 γενικό-
τερα, θεσµικά. Όταν είδα έναν τέως Υπουργό να σηκώνεται στο
Βήµα µε τόσα πολλά χαρτιά, µε καταγγελίες που πάνε βαθιά στη
ρίζα του προβλήµατος της διαπλοκής -ασχέτως εάν είναι στέρεα
χτισµένες, οικοδοµηµένες αυτές οι καταγγελίες ή όχι- και όλα
αυτά τα χαρτιά να πηγαίνουν στις κυρίες και τους κυρίους της
Γραµµατείας, σκεφτόµουν ποιος θα εξετάσει αυτά τα χαρτιά.
Αυτές είναι βαριές καταγγελίες, κύριοι συνάδελφοι.

Προτείνουµε -και θα το προτείνουµε και σε άλλες περιπτώσεις-
σύσταση σώµατος δίωξης πολιτικού και µεγαλοεπιχειρηµατικού
εγκλήµατος, το οποίο να µπορεί να κάνει τη δουλειά που καµµία
εξεταστική επιτροπή της Βουλής δεν µπορεί να κάνει.

Περαιτέρω, το ΜέΡΑ25 στο προεκλογικό του πρόγραµµα έχει
συµπεριλάβει δύο προτάσεις. Πρώτον, να αλλάξει το νοµικό κα-
θεστώς για τις αγωγές και τις µηνύσεις σε όλους τους πολίτες,
να µην µπορούν οι επιτήδειοι µε τους καλούς δικηγόρους να φι-
µώσουν πολίτες. Και, όταν το πετύχουµε αυτό, όταν ο πολιτικός
λόγος και η ελευθερία του πολιτικού λόγου δεν διώκεται για κα-
νέναν πολίτη, τότε εµείς θα προτείνουµε την άρση της ασυλίας
όλων µας, την κατάργηση της βουλευτικής ασυλίας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τον λόγο έχει ο κ.
Λαµπρούλης για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι σύντοµος. Επαρκούν και λι-
γότερο από τα πέντε λεπτά. 

Θέλουµε απλώς να τοποθετηθούµε, όπως κάναµε βεβαίως και
στην Επιτροπή Δεοντολογίας. Ως γνωστόν, η συνεδρίαση έγινε
µία ηµέρα µετά την ψήφιση των προγραµµατικών δηλώσεων µε
ζητήµατα, θέµατα, την αντιπαράθεση µεταξύ του πρώην Αναπλη-
ρωτή Υπουργού Υγείας κ. Πολάκη και της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
και του πρώην Προέδρου των εργαζοµένων του ΚΕΕΛΠΝΟ, αλλά
και του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος κ. Στουρνάρα.

Θέλουµε να τονίσουµε πως η όλη διαδικασία, όπως τονίσαµε
και στην επιτροπή, προειδοποιούσε και προειδοποιεί, αν θέλετε,
για τον εξής κίνδυνο: αυτόν της ανακύκλωσης αντίστοιχων θε-
µάτων που είχαν αναδειχθεί την προηγούµενη περίοδο, στο πλαί-
σιο µιας απαράδεκτης, κατά τη γνώµη µας, αντιπαράθεσης, η
οποία συσκότιζε την ουσία των προβληµάτων, των ζητηµάτων,
γεγονός που σηµαίνει, λοιπόν, τη συνέχιση ενός φαύλου κύκλου,
ο οποίος είχε έντονα τα στοιχεία του αποπροσανατολισµού του
λαού µας. 

Έτσι, ανεξάρτητα από την κριτική που έχει ασκήσει το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα στον πρώην Αναπληρωτή Υγείας και στην κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, τόσο για τοποθετήσεις όσο και για
πρακτικές, που δεν µας βρίσκουν σύµφωνους, η γνώµη µας είναι
ότι τα θέµατα αυτά, τα προβλήµατα αν θέλετε, πρέπει να αντιµε-
τωπίζονται πολιτικά και µε πολιτικά µέσα, ώστε να αποφεύγεται
ένας νέος κύκλος ανούσιων αντιπαραθέσεων και παράλληλα
αποπροσανατολισµού. 

Στη βάση αυτού του σκεπτικού, στην επιτροπή, όπως θα πρά-
ξουµε και σήµερα στην Ολοµέλεια, καταψηφίσαµε την πρόταση
για άρση ασυλίας του κ. Πολάκη.

Και κλείνω µε τούτο: Σε ό,τι αφορά τα σκάνδαλα, ΚΕΕΛΠΝΟ,
«NOVARTIS» και πάει λέγοντας, η θέση του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος είναι ξεκάθαρη, δηλαδή να διερευνώνται και να διερευνη-
θούν από τη δικαιοσύνη όλες αυτές οι υποθέσεις και να
αποδοθούν οι ευθύνες και βεβαίως οι ποινικές ευθύνες εκεί όπου
αναδειχθούν και όπου υπάρχουν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τον λόγο έχει ο κ.
Λοβέρδος για πέντε λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, πραγµατικά χωρίς καµµία, µα καµµία, έκπληξη
άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Τζα-
νακόπουλο, να εξηγεί τους λόγους της αποχής τους από τη συγ-
κεκριµένη διαδικασία.

Και λέω, κύριε Πρόεδρε, χωρίς καµµία, µα καµµία, έκπληξη,
διότι επί τεσσεράµισι χρόνια ζήσαµε στις δύο προηγούµενες πε-
ριόδους της Βουλής την τότε κοινοβουλευτική πλειοψηφία µέσα
στην Επιτροπή Δεοντολογίας αλλά και στην Ολοµέλεια να παρα-
βιάζει κάθε γραµµή και κάθε λέξη των διατάξεων του Συντάγµα-
τος που αφορούν τα προνόµια των Βουλευτών και την ευθύνη
των Υπουργών, αλλά και κάθε διάταξη και κάθε λέξη του Κανο-
νισµού της Βουλής.

Γιατί τα λέω αυτά; Διότι είναι πάρα πολύ γνωστό σε όλους και
όλες, όσοι τουλάχιστον ασχολούνται µε το Δίκαιο και ειδικά µε
το Συνταγµατικό Δίκαιο, πως είναι άλλο πράγµα η βουλευτική
ασυλία και τελείως διαφορετικό πράγµα η ευθύνη των Υπουρ-
γών. Είναι κλασικό, βασικό, απολύτως συγκεκριµένο θέµα και το
ένα και το άλλο.

Τι έκαναν τεσσεράµισι χρόνια οι συνάδελφοι της τότε πλειοψη-
φίας και η κυβέρνηση; Έστησαν έναν µηχανισµό σκέψης και
έφτιαξαν ορισµένα συµπεράσµατα, σύµφωνα µε τα οποία όταν
ένας Υπουργός προκαλέσει κάποιο ατύχηµα µε το αυτοκίνητό
του µεθυσµένος, εξυβρίσει ή συκοφαντήσει, διαπράξει το οποι-
οδήποτε καθηµερινό αδίκηµα που όλοι οι συµπολίτες µας έχουν
ευθύνη για αυτό ενώπιον των δικαστηρίων, εάν είναι Υπουργός,
εάν έχει αυτή την ιδιότητα, αν συµπίπτει δηλαδή στο πρόσωπό
του και η ιδιότητα ενός πολίτη που έκανε ένα αδίκηµα αλλά και
η ιδιότητα του Υπουργού, τότε υπερισχύει η ιδιότητα του Υπουρ-
γού και πρέπει να κινητοποιηθούν οι διαδικασίες του άρθρου 86.
Είναι τραγικό στη σκέψη του αυτό! Είναι τραγικό στη σκέψη
όσων το εφηύραν αυτό! 

Και έτσι µια σειρά από υποθέσεις που έστελνε η δικαιοσύνη
στη Βουλή µε βάση το άρθρο 62 του Συντάγµατος, δηλαδή για
άρση ασυλίας, τις µετέτρεπαν σε πράξεις που είχαν σχέση µε το
άρθρο 86 του Συντάγµατος και έλεγαν «ας συσταθούν επιτροπές
προκαταρκτικής εξέτασης». 

Ενώ το έκαναν αυτό επί τεσσεράµισι χρόνια, κατηγορούσαν τη
Βουλή του 2000 και του 2001, που αναθεώρησε το Σύνταγµα, κα-
τηγορούσαν ειδικά τον εισηγητή της πλειοψηφίας, τον κ. Βαγ-
γέλη Βενιζέλο, κατηγορούσαν και το κόµµα τους, που είχε
ψηφίσει κάθε τέτοια σχετική διάταξη εκείνη την εποχή, και έλε-
γαν ότι στην κάθε φορά προκείµενη περίπτωση, που αφορά
όµως άλλους, το άρθρο 86 είναι ένα κατάπτυστο άρθρο, που
πρέπει να καταργηθεί και κακώς εφαρµόζεται.

Σε ό,τι αφορά τους δικούς τους Υπουργούς, για αδικήµατα
που δεν είχαν καµµία σχέση µε την αρµοδιότητα και τα καθή-
κοντά τους πρόβαλλαν την υπουργική ιδιότητα, η οποία κατίσχυε
της ιδιότητας του πολίτη, και έλεγαν ότι πρέπει να πάνε µε τον
νόµο περί ευθύνης Υπουργών, που είναι, όµως, κατάπτυστος,
που είναι προϊόν της συµπεριφοράς και της πολιτικής πρότασης
του Βαγγέλη Βενιζέλου και του ΠΑΣΟΚ κ.ο.κ.. Αυτά τα έλεγε και
ο νυν Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και τότε Πρωθυ-
πουργός. 

Όµως, όταν επρόκειτο για άλλους, που δεν ανήκαν στο δικό
τους κόµµα, τότε τα πράγµατα έπαιρναν την κανονική τους τάξη.
Και επειδή µε αφορά και προσωπικά αυτό, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, θέλω να θυµίσω σε αυτούς που αποχώρησαν ότι, όταν
ήρθε η δική µου υπόθεση εδώ, αρνήθηκα να προβάλω τα δικαιώ-
µατά µου βάσει του άρθρου 62 του Συντάγµατος και αρνήθηκα
και ενώπιον της δικαιοσύνης να κάνω ένσταση αναρµοδιότητας,
προβάλλοντας την υπουργική µου ιδιότητα, και άφησα τη δικαιο-
σύνη να κάνει τη δουλειά της. 

Αυτή είναι η στάση που χαρακτηρίζει κάποιον που λέει, όπως
λέω εγώ από το 2006, ότι πρέπει να αλλάξει το άρθρο 86 του
Συντάγµατος. Αν τύχει και έρθει πάνω στην περίπτωση τη δική
σου αυτό το οποίο λες γενικότερα πολιτικά για τους άλλους, να
κάνεις αυτό το οποίο προτείνεις για τους άλλους και για τον
εαυτό σου.
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Αυτά, λοιπόν, τα µέτρα και τα σταθµά, τα διαφορετικά -διαφο-
ρετικά αν είναι για µας, διαφορετικά αν είναι για αντιπάλους, δια-
φορετικά για τον ένα, διαφορετικά για τον άλλο- εµείς ως ΠΑΣΟΚ
και Κίνηµα Αλλαγής δεν τα τηρούµε. Αντιθέτως, λέµε ότι η συµ-
περιφορά µας πρέπει να είναι συµπεριφορά που να δηλώνει στον
πολίτη ότι ό,τι ισχύει γι’ αυτόν ισχύει και για εµάς, πόσω µάλλον
-και µε αυτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- όταν η προηγούµενη πλει-
οψηφία, µε τους νοµικούς της, εφηύρε και µια ειδική κατασκευή
απολύτως αντισυνταγµατική, αλλά την πέρασαν ως απόφαση της
µειοψηφίας και στη διαδικασία Αναθεώρησης του Συντάγµατος,
δηλαδή την πέρασαν ως πρόταση. 

Εφηύραν το ότι υπάρχουν ορισµένα αδικήµατα που µόνο ένας
Υπουργός µπορεί να τα διαπράξει, τα οποία δεν έχουν σχέση µε
τα καθήκοντά του, αλλά γίνονται επ’ ευκαιρία της άσκησης των
καθηκόντων τους. Και αφού έκαναν αυτή την αντισυνταγµατική
επιλογή, δεν φροντίζουν να την τηρούν ούτε για τους εαυτούς
τους. 

Άρα έχουµε, κύριε Πρόεδρε, και µε αυτό ολοκληρώνω, µία πο-
λιτική παράταξη, η οποία είτε ως πλειοψηφία είτε ως µειοψηφία
ακολουθεί τον κανόνα των διπλών δεδοµένων: άλλα για τους ίδι-
ους, κατά τα συµφέροντά τους, άλλα για τους άλλους. Αυτή την
πρακτική η πλειοψηφία της Βουλής τώρα πρέπει να την καταρ-
γήσει. Όλα τα υπόλοιπα, κύριε Πρόεδρε, είναι εκθέσεις ιδεών,
µήπως και κοροϊδέψουν κανέναν αστοιχείωτο, που αυτά που
προείπα δεν τα γνωρίζει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Και εγώ ευχαριστώ,

κύριε Λοβέρδο.
Τον λόγο έχει για πέντε λεπτά ο κ. Βιλιάρδος από την Ελληνική

Λύση.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα χρειαστώ µόνο δύο λεπτά. 
Η Ελληνική Λύση έχει τοποθετηθεί αµέσως υπέρ της άρσης

της βουλευτικής ασυλίας του κ. Πολάκη. Αυτό φυσικά δεν σηµαί-
νει ότι έχουµε κάτι εναντίον του, ούτε πως πιστεύουµε στην
ενοχή του για όλα όσα κατηγορείται. Δεν είναι άλλωστε δικιά µας
δουλειά. Απλά θεωρούµε πως πρέπει να είµαστε όλοι ίσοι απέ-
ναντι στον νόµο και στα ελληνικά δικαστήρια χωρίς να εξαιρείται
κανένας. 

Εάν τώρα έχει φακέλους για άλλες υποθέσεις, όπως ισχυρί-
στηκε, τότε πρέπει να τους δηµοσιοποιήσει αµέσως καταθέτον-
τάς τους όπου πρέπει. Οι συµψηφισµοί δεν είναι αποδεκτοί για
κάποιον που έχει εκλεγεί Βουλευτής, πόσω µάλλον για έναν
Υπουργό. 

Κάτι σχετικά ανάλογο είχαµε ζητήσει για τον κ. Κοτζιά όσον
αφορά τη Συµφωνία των Πρεσπών, δηλαδή θέλαµε να ερευνηθεί
από τα ελληνικά δικαστήρια τι ακριβώς έχει συµβεί, τίποτα πε-
ρισσότερο και τίποτα λιγότερο, θεωρώντας πως είναι υποχρέ-
ωσή µας απέναντι στους Έλληνες πολίτες. 

Δυστυχώς κανένας δεν υποστήριξε την πρότασή µας, παρά το
ότι το ζητήσαµε επανειληµµένα, ούτε καν οι Μακεδόνες Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας που θα έπρεπε να το κάνουν και όχι
να υπεκφεύγουν, δηλώνοντας µεν δηµόσια πως πρόκειται για µια
κατάπτυστη συµφωνία, όπως τη χαρακτήρισε ο κ. Βορίδης, αλλά
χωρίς να κάνουν απολύτως τίποτα για να την ακυρώσουν και
παρά το ότι σαράντα καθηγητές µε επιστολή τους προς τον Πρω-
θυπουργό, που δηµοσίευσε η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», έχουν πιστοποι-
ήσει πως µπορεί και πρέπει να ακυρωθεί η συµφωνία. 

Ακόµη χειρότερα, παρά το ότι την έχουν παραβεί πολλές
φορές ήδη τα Σκόπια, ενώ οι συγκεκριµένοι Μακεδόνες -πολύ
σωστά- ντρέπονται να αποκαλέσουν τα Σκόπια «Βόρεια Μακεδο-
νία», όπως διαπίστωσα προσωπικά σε τηλεοπτική συζήτηση µε
συνοµιλητή τον κ. Γκιουλέκα.

Κλείνοντας, προφανώς θα ψηφίσουµε υπέρ της άρσης της
ασυλίας του κ. Πολάκη, πιστεύοντας πως θα έπρεπε και ο ίδιος
να το ζητήσει εάν θέλει να τον σέβονται πραγµατικά όλοι οι Έλ-
ληνες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Βιλιάρδο.
Έχει ζητήσει τον λόγο τελευταίος ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Σπήλιος Λιβανός.
Παρακαλώ, κύριε Λιβανέ, να λάβετε κι εσείς τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, η κίνηση του ΣΥΡΙΖΑ, µε τη συµµετοχή του
ίδιου του κ. Τσίπρα, να µην ακούσει τον αντίλογο σήµερα και να
εγκαταλείψει κατ’ αυτόν τον τρόπο την Ολοµέλεια, δείχνει την
άποψη όλων τους για την ίδια τη δηµοκρατία.

Πριν από οτιδήποτε άλλο και απαντώντας και στον κ. Βαρου-
φάκη, ας ξεκαθαρίσουµε το εξής. Σήµερα δεν βρισκόµαστε εδώ
για να κρίνουµε αν ο συνάδελφός µας, ο κ. Πολάκης, είναι αθώος
ή ένοχος, αλλά για να αποφανθούµε αν πρέπει ή όχι να αρθεί η
ασυλία του µετά από τις δύο δικογραφίες που διαβιβάστηκαν στη
Βουλή από τις αρµόδιες εισαγγελικές αρχές, κύριε Βαρουφάκη,
πριν από τρεισήµισι µήνες, όχι τώρα. Δεν τις φέραµε εµείς. 

Μία δικογραφία αφορά τα αδικήµατα της συκοφαντικής δυ-
σφήµισης και της εξύβρισης και άλλη µία το αδίκηµα του άρθρου
370Α του Ποινικού Κώδικα, ήτοι την παραβίαση του απορρήτου
της τηλεφωνικής επικοινωνίας. Αυτά είναι τα θέµατα που έχουµε
να συζητήσουµε σήµερα. 

Αυτή την απόφαση οφείλουµε να λάβουµε, λοιπόν, µε σοβα-
ρότητα, αντικειµενικότητα και υπευθυνότητα, χωρίς κοµµατικές
σκοπιµότητες και µικροπολιτικά οφέλη, γιατί ακριβώς αυτή η νο-
οτροπία είναι που έχει κάνει πάµπολλους συµπολίτες µας να µην
εµπιστεύονται πλέον την πολιτική και σε αυτό συµφωνούµε. Και
αυτή ακριβώς είναι η νοοτροπία που έχει δεσµευτεί να αλλάξει
ο νέος Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης. 

Ο κ. Πολάκης ταύτισε τον εαυτό του µε τον Ανδρέα Παπαν-
δρέου, µε τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη και στο τέλος της οµιλίας
του µας είπε ότι είναι πολύ-πολύ ψηλά. Είναι κατανοητή η φόρ-
τισή του, είναι κατανοητή η ανάγκη του να απολογηθεί από τούτο
το Βήµα σε εµάς, αλλά κυρίως στον ελληνικό λαό. 

Όλα όσα, όµως, µας είπε δεν θα τα κρίνουµε σήµερα. Ανοιχτή
δηµοκρατία έχουµε, ό,τι θέλουµε εκεί έξω µπορούµε να το κου-
βεντιάσουµε, να τα ψάξουµε. Όµως, δεν υπάρχει περίπτωση
εµείς να δεχθούµε αυτή τη σηµερινή απαράδεκτη συµπεριφορά
µετατροπής του Βήµατος της Βουλής σε βήµα εκτόξευσης λά-
σπης και νοµικά ανυπόστατων δήθεν σκανδάλων. Επιχείρησε να
το κάνει ροντέο για να καλύψει την ουσία. 

Ξεκινώ, για την ουσία τώρα, από ένα θέµα που εστίασε σήµερα
ο κ. Τζανακόπουλος και στην επιτροπή προχθές, παρ’ όλο που
ήδη έχει κριθεί κατά πλειοψηφία. Θα έπρεπε να έχει πεδίο εφαρ-
µογής εδώ το άρθρο 62 ή το άρθρο 86; Αυτό είπε ο κ. Τζανακό-
πουλος. Η απάντηση είναι ξεκάθαρη. Το Σώµα καλείται να
αποφασίσει κατά το άρθρο 62 για αίτηση άρσης Βουλευτή και
όχι σύµφωνα µε το 86 για δίωξη ή µη κατά Υπουργού, όσο και
αν το ζητάνε, µε τον τρόπο που το ζητάνε. 

Μίλησε ο κ. Τζανακόπουλος για µία γνωµοδότηση του επιστη-
µονικού συµβουλίου, του κ. Μαυριά. Σεβαστή αυτή, µάλιστα,
υπάρχει, αλλά δεν είναι τίποτα άλλο παρά µόνο µία άποψη, τη
στιγµή που κατά την πάγια θέση της νοµολογίας και της θεωρίας
του άρθρου 86 πρέπει να ερµηνεύεται στενά. Η απάντηση, λοι-
πόν, είναι καθαρή προς τον κ. Τζανακόπουλο και σε αυτό το ση-
µείο.

Θέλω να αναφέρω τέσσερα αντικειµενικά γεγονότα που τεκ-
µηριώνουν τη θέση µας. Πρώτον, αποδεικνύεται από τον ίδιον
τον τρόπο που διαβιβάστηκαν οι δικογραφίες στη Βουλή ότι
αυτές απεστάλησαν από τους αρµόδιους εισαγγελείς προς τον
τότε Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Καλογήρου και εκείνος, µε τη
σειρά του, διαβίβασε στον τότε Πρόεδρο της Βουλής, κατά το
άρθρο 62 του Συντάγµατος, αυτές τις δικογραφίες. Και τα δύο
αυτά διαβιβαστικά µπορούν να τα δουν όλοι οι συνάδελφοι και
απαντούν σε αυτό που είπε ο κ. Τζανακόπουλος πριν.

Τα καταθέτω στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Παναγιώτης (Σπή-

λιος) Λιβανός καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Δεύτερον, για να µη µένουµε µόνο στα τεχνικά θέµατα, να δια-
βάσουµε τι λέει το άρθρο 86: «Σε ποινικά αδικήµατα που τέλεσαν
κατά την άσκηση των καθηκόντων τους». Εδώ όµως µιλάµε -και
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το καταλαβαίνουµε όλοι, εκτός από τον ίδιο τον κ. Πολάκη- για
µια τελείως διαφορετική περίπτωση. Τι σχέση µπορεί να έχει ο
νόµος περί ευθύνης Υπουργών; Έχουν σχέση η παράνοµη ηχο-
γράφηση µε την άσκηση των καθηκόντων του Υπουργού, η συ-
κοφαντική δυσφήµηση, η εξύβριση; 

Είδα αρκετές απουσίες σήµερα από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα και ίσως αυτοί να διαφωνούν µε αυτή τη λογική, αυτοί
που δεν ήταν εδώ σήµερα. Εµείς, πάντως, σίγουρα διαφωνούµε
µε αυτή τη λογική του παραλόγου. 

Τρίτον, οι ίδιοι άνθρωποι είχαν φέρει την αίτηση άρσης ασυ-
λίας κατά πρώην Υπουργού για το αδίκηµα της παθητικής δωρο-
δοκίας, για την υπόθεση της «NOVARTIS», µε το άρθρο 62. Άρα,
δηλαδή, αναιρούν τον εαυτό τους, θέλοντας να τα παίξουν µονά-
ζυγά, όλα δικά τους συνέχεια. Αυτή είναι η παλαιοκοµµατική νο-
οτροπία, για την οποία µίλησα πριν και αυτή καταδίκασε
απερίφραστα ο ελληνικός λαός. 

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό έγγραφο. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Παναγιώτης (Σπή-

λιος) Λιβανός καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Έχω εδώ µια θέση του ΣΥΡΙΖΑ, η οποία εκφράστηκε στη συν-
ταγµατική Αναθεώρηση, την οποία έχουν κρύψει κάτω από το
χαλί και την ξέχασαν. Αυτή λέει: «Δεδοµένου ότι η ειδική ποινική
µεταχείριση των υπουργικών αδικηµάτων αποτελεί εξαίρεση από
την κοινή δικαιοδοσία και ως τέτοια πρέπει να ερµηνεύεται
στενά…», «…στο πεδίο εφαρµογής του άρθρου 86 υπάγονται
µόνο τα υπουργικά αδικήµατα µε τη στενή έννοια του όρου…»
και συνεχίζει. Νοµίζω ότι καταλαβαίνουµε όλοι ότι απλώς κατα-
γράφεται άλλη µια από τις γνωστές κωλοτούµπες του ΣΥΡΙΖΑ,
όπου εκεί που θέλουν χρησιµοποιούν αυτά τα οποία τους βο-
λεύουν και την άλλη µέρα τα αλλάζουν πάλι, για να κάνουν
απλώς τη δουλειά τους. 

Να ξεκαθαρίσω και ένα άλλο τυπικό θέµα, γιατί παρατήρησα
ότι ο κ. Τζανακόπουλος -όχι ο κ. Πολάκης- κόλλησε πολύ στην
ουσία. Ειπώθηκε, λοιπόν, από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση πως
τάχα υπήρξε παράβαση του Κανονισµού, διότι δεν τηρήθηκε το
άρθρο 83 περί τριήµερης προθεσµίας κλήτευσης. 

Πρώτα απ’ όλα, αυτό το θέµα έχει κριθεί και το κυριότερο είναι
ότι ο κ. Πολάκης αποδέχθηκε τη διαδικασία, παρουσιάστηκε στην
επιτροπή και είχε ασφαλώς όλη την άνεση να εκθέσει τις απόψεις
του, χωρίς διακοπή και χωρίς κανέναν περιορισµό στον χρόνο
του. Συνοπτικά, όµως, να δώσω µια απάντηση. Η προθεσµία,
αυτή η συγκεκριµένη για την οποία συζητάνε, ούτως ή άλλως δεν
επιφέρει ακυρότητα της διαδικασίας σε περίπτωση που δεν τη-
ρηθεί για λόγους πιο σηµαντικούς και, επιπλέον, το άρθρο 89 πα-
ράγραφος 6 του Κανονισµού προβλέπει ακριβώς της σύντµησή
της, κατόπιν συνεννοήσεως µε τον Πρόεδρο της Βουλής, όπως
και έγινε. 

Το «ζουµί», όµως, τώρα είναι στο γιατί έγινε αυτή η σύντµηση.
Διότι, εάν δεν γινόταν, θα περνούσε το τρίµηνο, εντός του οποίου
ορίζει το Σύνταγµα ότι πρέπει να αποφανθεί η Βουλή, αλλιώς θε-
ωρείται ότι δεν δίνεται η αιτούµενη άδεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

«Και γιατί φτάσαµε σε αυτό το οριακό σηµείο;» θα µπορούσε
να ρωτήσει ο καλόπιστος. Διότι ολιγώρησε πλήρως ο πρόεδρος
της τότε Επιτροπής Δεοντολογίας -ξαναλέω, ο τότε, όχι ο σηµε-
ρινός- πριν τις εκλογές, επί ΣΥΡΙΖΑ. Με λίγα λόγια, ο ΣΥΡΙΖΑ ως
κυβέρνηση κωλυσιέργησε τις διαδικασίες, στη συνέχεια ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ ως Αντιπολίτευση ζητεί να τηρηθεί το τριήµερο, ώστε να
συµβεί τι τελικά; Γιατί αυτός είναι ο βασικός τους στόχος. Να πα-
ρέλθει το τρίµηνο και να πάει η υπόθεση του αγαπητού κ. Πο-
λάκη στο αρχείο. Εάν όλα γίνονταν όπως τα ήθελαν και όπως µας
εξήγησε µε βαρύγδουπο τρόπο ο κ. Τζανακόπουλος, αυτό θα
ήταν το αποτέλεσµα. Όλη αυτή η «µαγκιά» θα κατέληγε στο αρ-
χείο. 

Βλέπουµε, λοιπόν, µε έκπληξη πραγµατικά ότι σε µια υπόθεση
που στην ουσία της είναι ξεκάθαρη, ο ΣΥΡΙΖΑ οχυρώνεται πίσω
από µεθοδεύσεις, πότε για να πάει στο αρχείο, πότε για να κα-

τηγορήσει αντιπάλους του και πότε για να έχει ευνοϊκότερες δια-
δικασίες. Και ποια είδαµε πώς είναι αυτή η διαδικασία, που πέρα
από κάθε λογική θα ήθελε να εφαρµοστεί ο ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Τσίπρας
που ήταν εδώ σήµερα και ο κ. Πολάκης; Ο περίφηµος νόµος περί
ευθύνης Υπουργών.

Μόλις πέρυσι έλεγαν ότι δήθεν η Νέα Δηµοκρατία προσπαθεί
να αποδράσει από τη συνταγµατική Αναθεώρηση, προκειµένου
να µην ψηφίσει την αλλαγή του νόµου περί ευθύνης Υπουργών.
Και τώρα φωνάζει που δεν εφαρµόζεται αυτή ακριβώς, όπως
υπαινίχθηκε πολύ σωστά και ο κ. Λοβέρδος, για την περίπτωση
του κ. Πολάκη.

Προσέξτε λίγο τώρα και κάτι ακόµα. Ο κ. Παύλος Πολάκης
είπε τα εξής: «Χυδαία διάταξη» και «Ο πιο βρώµικος νόµος που
έχει γίνει, ώστε να µην τιµωρηθεί κανείς και για τίποτα». Σήµερα
τα έκανε «γαργάρα» όλα αυτά και έρχεται και ζητάει να κριθεί µε
αυτόν τον νόµο. Είναι αυτή ακριβώς η ξεπερασµένη παλαιοκοµ-
µατική νοοτροπία που λέγαµε και καταδικάστηκε απερίφραστα
από τη µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Προσέξτε ξανά: «Το ντροπιαστικό άρθρο 86», «Ο περιβόητος
νόµος για την ευθύνη των Υπουργών και το άρθρο 86 αποτελεί
τη θεσµική κατοχύρωση της ασυδοσίας και της ατιµωρησίας».
Τάδε έφη τέως Πρωθυπουργός Αλέξης Τσίπρας. Σήµερα ήρθε
εδώ, παρέστη και τα ξεχνάει όλα αυτά. Ζητάει να ακολουθηθεί
αντισυνταγµατικά αυτό ακριβώς το άρθρο, για να προστατευτεί
ο αγαπηµένος του -όπως αποδεικνύεται- συνεργάτης.

Βέβαια, δεν είναι η πρώτη φορά που ο κ. Τσίπρας καλύπτει τον
κ. Πολάκη. Δεν είναι η πρώτη φορά που αποδεικνύεται ότι Τσί-
πρας και Πολάκης ταυτίζονται, ότι αποτελούν τις δύο όψεις του
ακριβώς ιδίου νοµίσµατος. Το ίδιο έκανε ο κ. Τσίπρας και όταν ο
κ. Πολάκης προσέβαλε κατά απαράδεκτο τρόπο τον Ευρωβου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας, απλό υποψήφιο τότε, τον Στέλιο
Κυµπουρόπουλο. Το ίδιο έκανε κάθε φορά που ο κ. Πολάκης ξε-
περνούσε τα όρια. Επιδείκνυε τον αυταρχισµό και την πολιτική
αλαζονεία που καταδίκασε ο λαός. Δοκίµαζε τις δηµοκρατικές
αντοχές µας, ακόµα κι όταν έφτασε να πει το αµίµητο: «πρέπει
να βάλουµε κάποιους φυλακή, για να κερδίσουµε τις εκλογές»!

Ποτέ δεν διαφώνησε µαζί του ο κ. Τσίπρας, ποτέ δεν τον έψεξε
για τίποτε από όλα αυτά, όπως δεν τον έψεξε επειδή παρανο-
µούσε πυροβολώντας, κρατώντας διπλά βιβλία, ακυρώνοντας
διαγωνισµούς µε το έτσι θέλω. Ταυτίζονται. Είναι το ίδιο ακριβώς
και γι’ αυτό σήµερα δεν είχαν καν το αίσθηµα ευθύνης να κά-
τσουν να παρακολουθήσουν το υπόλοιπο της συζήτησης.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Λιβανέ, πρέπει
να κλείσετε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Να κλείσω,
κύριε Πρόεδρε. Να µην απαντήσουµε σε περισσότερα.

Αντιλαµβανόµαστε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
εµείς µε όλα αυτά δεν έχουµε καµµία διάθεση ρεβανσισµού. Τα
αντιµετωπίζουµε µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα και µε πολι-
τικό πολιτισµό. Οι δύο υποθέσεις, που συζητάµε σήµερα, απο-
τελούν υποθέσεις που η δικαιοσύνη έχει διαβιβάσει στη Βουλή
πριν ακόµα γίνουµε Κυβέρνηση και εµείς απλώς µε µετριοπάθεια
θέλουµε και επιδιώκουµε τη σωστή εφαρµογή του Συντάγµατος
και των νόµων, µε απόλυτο σεβασµό στο τεκµήριο αθωότητας
και, βεβαίως, στην κρίση των ελληνικών δικαστηρίων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριοι συνάδελφοι,
δεν έχω δικαίωµα ως Πρόεδρος του Σώµατος να οµιλήσω επί της
ουσίας της υποθέσεως.

Επειδή, όµως, η υπόθεση αυτή δεν αφορά στην Κυβέρνηση,
αφορά αποκλειστικά στη Βουλή και επειδή ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τζανακόπουλος, αποχωρώντας, πριν
ακούσει τον αντίλογο, µου καταλόγισε συµµετοχή σε αντισυν-
ταγµατική διαχείριση του θέµατος, θα ήθελα για ελάχιστα λεπτά
να σας εξηγήσω γιατί όλη αυτή η ιστορία δεν έχει καθόλου να
κάνει µε τίποτε, εκ µέρους της Βουλής, το σατανικό ή το συνω-
µοτικό ή το αποτρόπαιο. 

Είναι µια απολύτως συνηθισµένη, απλή θεσµική διαδικασία, η
οποία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καθορίζεται από δύο ηµε-
ροµηνίες και από δύο άρθρα του Συντάγµατος.
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Τα δύο άρθρα του Συντάγµατος, που µας υποχρεώνουν να κά-
νουµε αυτή τη διαδικασία είναι το άρθρο 20, που λέει ότι έκαστος
δικαιούται εις παροχή εννόµου προστασίας. Άρα έκαστος δι-
καιούται να εγκαλεί ή να µηνύει οποιονδήποτε σε αυτή τη χώρα.
Είναι η στοιχειώδης υποχρέωση που έχει η πολιτεία να προστα-
τεύει αυτό το δικαίωµα. 

Και το άλλο άρθρο του Συντάγµατος, που µας φέρνει εδώ σή-
µερα, είναι το άρθρο 62, το οποίο λέει το εξής απλό. Εάν περά-
σουν τρεις µήνες από την ηµεροµηνία που ο εισαγγελέας
καταθέτει στη Γραµµατεία του Προέδρου της Βουλής έγκληση
ή µήνυση κατά Βουλευτού και περάσει άπρακτο –ανεξέταστο,
δηλαδή, το τρίµηνο- τότε λογίζεται ότι η Βουλή απέρριψε το αί-
τηµα για δίωξη.

Εµάς, ως Βουλή και όχι ως Κυβέρνηση, που δεν έχει καµµία
σχέση µε το θέµα, µας καταδίωκαν δύο ηµεροµηνίες, εκτός από
αυτά τα δύο άρθρα. Ποιες είναι αυτές οι δύο ηµεροµηνίες; Η
πρώτη µήνυση για τη φερόµενη υποκλοπή -και τονίζω ιδιαίτερα
το «φερόµενη»-, καθώς είναι φερόµενη υποκλοπή, διότι, όπως
είπα, εδώ δεν είµαστε δικαστήριο- κατετέθη στη Γραµµατεία του
Προέδρου της Βουλής στις 27 Μαρτίου του τρέχοντος έτους. Η
δεύτερη µήνυση για την εξύβριση και τη συκοφαντική δυσφήµιση
περιήλθε στη Γραµµατεία στις 9 Απριλίου. 

Εάν δεν το κινούσαµε, όπως κινήθηκε από τη Βουλή και από
την Επιτροπή Δεοντολογίας, την Παρασκευή, µεθαύριο, στις 2
Αυγούστου, εξέπνεε το τρίµηνο, οπότε βάσει του Συντάγµατος
θα εθεωρείτο ότι η Βουλή σιωπηλά αποφάσισε, αδρανώντας, να
µπει στο αρχείο µία υπόθεση, η οποία πηγάζει από το άρθρο 20
του Συντάγµατος, ότι δηλαδή καθένας δικαιούται σε παροχή εν-
νόµου προστασίας. 

Ούτε ο κ. Πολάκης -φαντάζοµαι- ούτε καµµιά και κανείς από
εµάς θέλει να µας καταλογιστεί ότι λόγω αδράνειας µπήκε στο
αρχείο µία υπόθεση που χρήζει εξέτασης.

Γιατί το βάλαµε σήµερα και όχι αύριο ή µεθαύριο; Το βάλαµε
σήµερα, στις 31 του µηνός, γιατί θέλαµε να έχουµε ένα χρονικό
«µαξιλαράκι» µην τυχόν και σήµερα γινόταν, για λόγους ανωτέ-
ρας βίας, µία αναβολή.

Όλες, λοιπόν, οι ηµεροµηνίες, πριν από τη σηµερινή, οι ηµε-
ροµηνίες δηλαδή του πότε συνεκλήθη η Επιτροπή Δεοντολογίας,
του πότε εστάλησαν οι προσκλήσεις, υποτάχθηκαν στο να προ-
στατεύσουµε τους τρεις µήνες, που έπρεπε να αποφευχθεί µε
την εκπνοή τους η τοποθέτηση της υποθέσεως στο αρχείο.

Πράγµατι, ο κ. Πολάκης εκλήθη στην Επιτροπή Δεοντολογίας
µε µία µέρα προειδοποίηση. Στις 24 Ιουλίου συνεδρίασε η Επι-
τροπή. Στις 23 Ιουλίου εκλήθη. Όµως στις 23 Ιουλίου συνεστήθη
η Επιτροπή. Στις 24 Ιουλίου συνεκλήθη, για να προλάβουµε να
τρέξουµε τις µετέπειτα ηµεροµηνίες και τα χρονικά όρια ώστε -
επαναλαµβάνω- να σώσουµε το τρίµηνο, το οποίο ήταν το απο-
φασιστικό. 

Όλες οι άλλες ηµεροµηνίες είναι ενδεικτικές. Αν παρήρχετο
το τρίµηνο, δεν θα µπορούσαµε να αντικρίσουµε όσους πι-
στεύουν ότι η Βουλή οφείλει να κάνει το παν για να τηρήσει την
αρχή της παροχής εννόµου προστασίας. 

Η Βουλή, πριν τις εκλογές, είχε για τη µία καταγγελία δυόµιση
µήνες στη διάθεσή της να την φέρει σε πέρας, όπως η Πλειοψη-
φία θεωρούσε σωστό και είχε πάνω από δύο µήνες για την άλλη
µήνυση. Εάν, δηλαδή, υιοθετούσε κανείς τα περί συµµετοχής
δήθεν της Βουλής σε ξεκάθαρη πολιτική δίωξη του κ. Πολάκη -
που απορρίπτω κατηγορηµατικά όσον αφορά την παρούσα
Βουλή- θα µπορούσε, επίσης, µε την ίδια λογική κανείς να πει ότι
η προηγούµενη Βουλή, αδρανώντας, τον άφησε εκτεθειµένο και
δεν του έλυσε το θέµα, σύµφωνα µε την πρακτική που ακολου-
θείτο για άλλους Υπουργούς. Δεν υπεισέρχοµαι, όµως, σε αυτή
τη συζήτηση, γιατί είναι άχαρη και δεν βοηθάει την πρόοδο του
θέµατος.

Συνεπώς δεν αφορά την Κυβέρνηση αυτή η ιστορία. Δεν είναι
ούτε δίωξη ούτε αήθης πολεµική. Είναι τήρηση προθεσµιών, τή-
ρηση θεσµών και προστασία του γοήτρου του Κοινοβουλίου από
οποιαδήποτε υπόνοια ότι δήθεν το Κοινοβούλιο, αδρανώντας,
προασπίζεται µέλη του έναντι της ευλόγου αξιώσεως οποιουδή-
ποτε να τυγχάνει εννόµου προστασίας. 

Όσον αφορά, τέλος, την απόφαση της Επιτροπής Δεοντολο-

γίας, έχω να σας πω ότι το κρίσιµο δεν ήταν όλο αυτό, πάνω στο
οποίο ο κ. Πολάκης σήµερα ουσιαστικά προκαταβολικά απελο-
γήθη ενώπιον λάθους ακροατηρίου, αλλά ήταν εάν τα αδικήµατα
της υποκλοπής τηλεφωνικής συνδιαλέξεως ή εξυβρίσεως
ασκούνται κατά την άσκηση των υπουργικών καθηκόντων. Και
εθεωρήθη ότι δεν ασκούνται κατά την άσκηση των υπουργικών
καθηκόντων. Άρα, όπως έστειλε και ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ.
Καλογήρου, και ο Εισαγγελεύς του Αρείου Πάγου τις δικογρα-
φίες µε το άρθρο 62 να τηρηθεί, έτσι απεφάσισε και η Επιτροπή
Δεοντολογίας.

Τελειώνοντας λέω: Δεν είναι κάθε αδίκηµα, που το διαπράττει
κάποιος, που συµβαίνει να είναι Υπουργός, αδίκηµα που ανάγε-
ται στην προστασία, που του παρέχει το ούτως ή άλλως θνησι-
γενές, λόγω της συντριπτικής πλειοψηφίας, µε την οποία
ζητούµε την αναθεώρησή του, άρθρο 86. Η θεωρία πως ό,τι δια-
πράττει Υπουργός εντάσσεται στο άρθρο 86 είναι εσφαλµένη.
Φανταστείτε, δηλαδή, Υπουργός να καταγγέλλεται ότι διαπράττει
το αδίκηµα της παραµέλησης εποπτείας ανηλίκου. Αυτό ανάγε-
ται στα υπουργικά καθήκοντα; Συνεπώς, η Βουλή η οποία είναι
αρµόδια για τη διεξαγωγή αυτής της υποθέσεως, ενήργησε θε-
σµικά. Δεν πρόκειται περί διώξεως. Πρόκειται περί εφαρµογής
του Συντάγµατος και των νόµων.

Τέλος, ο Εισαγγελεύς του Αρείου Πάγου, ο οποίος στέλνει την
υπόθεση και µιλάει άλλοτε για εφαρµογή του άρθρου 86, άλλοτε
για εφαρµογή του άρθρου 62, το κάνει µε βάση δικαίωµα που
έχει από τον Κανονισµό της Βουλής, δικαίωµα το οποίο προκύ-
πτει εκ της ακολούθου διατυπώσεως: «Άρθρο 83 του Κανονι-
σµού: Οι αιτήσεις της εισαγγελικής αρχής για τη χορήγηση
άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτή, αφού ελεγχ-
θούν από τον Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου…». Όταν, λοιπόν, ο
Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου ελέγχει τις εγκλήσεις ή τις µη-
νύσεις –και αυτό είναι στον καινούριο Κανονισµό, παλιά δεν είχε
αυτό το δικαίωµα- και µας λέει για το άρθρο 62 και εµείς το τη-
ρούµε και ο ίδιος ο Υπουργός Δικαιοσύνης λέει πάλι άρθρο 62,
δεν µπορεί αυτό, η τήρηση αυτής της διαδικασίας, να καταλογί-
ζεται στη Βουλή ως δήθεν αήθης δίωξη. 

Αυτά και ας προχωρήσουµε στη συνέχεια της διαδικασίας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα διεξαχθεί

ονοµαστική ψηφοφορία. 
Έχει καταρτιστεί ψηφοδέλτιο µε το όνοµα και τις υποθέσεις

του συναδέλφου, για τον οποίο ζητείται η άρση της ασυλίας.
Κάθε συνάδελφος θα σηµειώνει την ψήφο του δίπλα στο όνοµα
του συναδέλφου, για τον οποίο ζητείται η άρση. 

Εκείνος ο συνάδελφος που ψηφίζει υπέρ, σηµειώνει την προ-
τίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη «ΝΑΙ».
Δηλαδή, λέει «ΝΑΙ» στην αίτηση του εισαγγελέως που ζητεί την
άρση. 

Εκείνος ο συνάδελφος που ψηφίζει κατά της άρσης, σηµειώνει
«ΟΧΙ» δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη «ΟΧΙ» αντι-
στοίχως. 

Εκείνος ο συνάδελφος που ψηφίζει «ΠΑΡΩΝ», θα το σηµειώσει
στην αντίστοιχη στήλη του ψηφοδελτίου. 

Στο ψηφοδέλτιο θα αναγράφει κάθε συνάδελφος το όνοµά
του, την εκλογική του περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
Οµάδα στην οποία ανήκει και θα υπογράφει, διότι η ψηφοφορία
είναι ονοµαστική, σύµφωνα µε το άρθρο 72 του Κανονισµού. 

Στη συνέχεια, αφού συµπληρώσει το ψηφοδέλτιό του και µε
την εκφώνηση του ονόµατός του από τους επί του καταλόγου
συναδέλφους, θα παραδίδει το ψηφοδέλτιο στους συναδέλφους
κυρίους Λάζαρο Τσαβδαρίδη από τη Νέα Δηµοκρατία και Από-
στολο Πάνα από το Κίνηµα Αλλαγής, οι οποίοι θα το µονογρά-
φουν και θα ανακοινώνουν ότι ο Βουλευτής ψήφισε. 

Μετά το τέλος της ψηφοφορίας θα γίνει καταµέτρηση από
τους συναδέλφους που προανέφερα, όπως θα προκύψουν από
τα ψηφοδέλτια, τα οποία θα καταχωριστούν µαζί µε το πρωτό-
κολλο ψηφοφορίας στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδριάσεως. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Το Σώµα συνεφώ-

νησε οµοφώνως. 
Καλούνται επί του καταλόγου οι Βουλευτές κ.κ. Βασίλειος Γιό-
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γιακας από τη Νέα Δηµοκρατία και Νάντια Γιαννακοπούλου από
το Κίνηµα Αλλαγής.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-
ταλαµβάνει ο Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Υπάρχει συνάδελ-

φος ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-

φοφορία και παρακαλώ τους κύριους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέσµα-
τος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας επί των αιτήσεων
άρσης ασυλίας του συναδέλφου Βουλευτή. 

Για την πρώτη υπόθεση του συναδέλφου κ. Παύλου Πολάκη,

που αφορά την παραβίαση του άρθρου 370Α παράγραφοι 1 έως
3 του Ποινικού Κώδικα, συνολικά ψήφισαν 176 Βουλευτές.

Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 163 Βου-
λευτές.

Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 13 Βου-
λευτές.

«ΠΑΡΩΝ» ουδείς.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής έγινε δεκτή.
Για τη δεύτερη υπόθεση του συναδέλφου κ. Παύλου Πολάκη,

που αφορά την παραβίαση των άρθρων 363, 362 και 361 του Ποι-
νικού Κώδικα, συνολικά εψήφισαν 176 Βουλευτές.

Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 162 Βου-
λευτές.

Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 13 Βου-
λευτές.

«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε ένας Βουλευτής.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής έγινε δεκτή.
(Το πρωτόκολλο και τα ψηφοδέλτια της διεξαχθείσης ονοµα-

στικής ψηφοφορίας καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως
εξής:
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1630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1631



1632 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1633



1634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1635



1636 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1637



1638 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1639



1640 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1641



1642 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1643



1644 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1645



1646 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1647



1648 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1649



1650 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1651



1652 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1653



1654 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1655



1656 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1657



1658 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1659



1660 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1661



1662 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1663



1664 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1665



1666 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1667



1668 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1669



1670 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1671



1672 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1673



1674 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1675



1676 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1677



1678 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1679



1680 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1681



1682 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1683



1684 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1685



1686 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1687



1688 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1689



1690 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1691



1692 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1693



1694 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1695



1696 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1697



1698 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1699



1700 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1701



1702 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1703



1704 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1705



1706 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1707



1708 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1709



1710 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1711



1712 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1713



1714 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1715



1716 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1717



1718 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1719



1720 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1721



1722 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1723



1724 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Η’ - 31 ΙΟΥΛΙΟΥ 2019 1725



1726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνε-
δρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Με τη συναίνεση
του Σώµατος λύεται η συνεδρίαση.

Ώρα λήξης 12.40’.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


